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JESEN JE TU 
Počitniški program Spoznavajmo svojo 

domovino se je iztekel. Dve poletji so se 
otroci potepali po naši domovini v orga
nizacijski izvedbi uredništva Rokovnjača, 
sedaj, ko je izkazan interes otrok in staršev 
za tako dejavnost, pa bo vodenje teh aktiv
nosti v polnosti prevzelo Društvo pri
jateljev mladine. Program se bo izpopolni l 
in strokovno delo bo dalo dodatne 
možnosti za kvalitetno preživljanje proste
ga časa naših mladih. 

Turistično društvo Brdo Lukovica na 
široko odpira vrata novim članom. Kar se 
da polno želi oživiti Rokovnjaški gozdiček, 
tudi zato, da nepridipravi ne bi delali škode 
na objektih, k i jih nameravajo obnoviti . 
Tudi nekaj igral nameravajo postaviti, tako 
da bo tam zanimivo tudi za najmlajše. 

Čebelarji so postavili prvi čebelnjak. D o 
spomladi ga bodo opremil i in takrat bo 
polno zaživel. Tudi Čebelarski center 
napreduje, kljub finančnim težavam. V 
naslednjem letu, ko bo odprt, bo skupaj z. 
obnovljenim Rokovnjaškim gozdičkom po
nudil prijeten prostor za sprostitev in po
čitek. 

Priprave za izgradnjo kanalizacije v 
vaseh južno o d avtoceste se nadaljujejo. V 
Krašnji pa bo kmalu Že končana. V Rafolčah 
pa ni konca zapletom s služnostnimi pravi
cami za potek glavnega voda. V Lukovici pa 
gre, kljub nekaterim zapletom, vse po načr
tu. V Blagovici še ne vemo, kaj se v zvezi s 
kanalizacijo dogaja, vemo le, da bo glavni 
vod zajel tudi ta kraj. 

Zadrževalnik Drtijščica vse bolj dobiva 
končno podobo. Kakšna bo, pa investitor 
prepušča krajanom. Te predvsem skrbi, da 
ne bi postala le pribežališče za močvirske 
ptice in živali, saj pretok vode ne bo ravno 
prevelik. 

Kraja kipov in svečnikov se nepridi
pravoma ni izplačala, saj so ju policisti hitro 
odkri l i in sta za zapahi, kipci in svečniki pa 
v varnih rokah policije. Cerkev na Golčaju 
pa bo v bodoče verjetno dobila le kopije, 
saj bi bilo prenevarno izpostavljati tako 
vrednost iznajdljivosti tatov. 

Občina se bori s finančnimi težavami, saj 
imamo premalo vplivnih mož v naši dol ini , 
da bi prišli do sredstev, ki jih sicer država 
namenja gospodarsko šibkim občinam. 

Uredništvo Rokovnjača je za 20 % po
večalo svoje članstvo. Upam, da se bo vsaj 
za toliko dvignila tudi storilnost vsega ured
niškega odbora. Nekateri dogodki v tej šte
vilki niso našli prostora, vendar upam, da 
bo v naslednji bolje. 

V. G . 

Uredniški odbor: 
Člani: Maja Smrkolj, 

iztok Obreza, Marta Lavrič, 
Marijana Grošelj 

lektorica: Ivica Ogorevc 
Tehnični urednik: Božo Stupica 

(.lavni in odgovorni urednik: 
Vili Golob 

Rokovnjač izhaja 
v nakladi 1650 izvodov, 

prejemajo ga vsa gospodinjstva 
na dom 

Naslov: Lukovica 46 
1225 Lukovica 

www.Lukovica.st 
Tisk: Kočevski tisk 

Turistično olepševalno društvo Brdo - Lukovica ponovno 
organizira že tradicionalni 

Lukov sejem 
ki bo v soboto, 20. 10. 2001, od 8.00 ure do 16. ure. 

P o l e g s e j e m s k e p o n u d b e s m o se le tos o d l o č i l i , d a b o m o o r g a n i z i r a l i 
t e k m o v a n j e v največjem oz. najlepšem kmetijskem pridelku, 

zato vab imo vse, k i bi se tega tekmovanja udeležili, da se p r e d h o d n o 
prijavijo pri g. Francetu Pavšku na telefon: 7235401 in nato v soboto, 

20. 10. 2001, o b 7.00 uri v Kul turnem d o m u Lukovica . 
A k t i v kmečkih žena b o pr ipravi l razstavo in pokušino dobrot , k i jih znajo 

pr ipravi t i . Možna tudi nabava oz imnice . 

Vabl jeni vsi, k i bi radi prodal i izdelke na sejmu, se udeležili tekmovanja pri 
največjem ali najtežjem kmeti jskem p r i d e l k u , predvsem pa vsi obiskovale i 

Vesel imo se srečanja z vami na LUKOVEM SPJMll V SOBOTO, 20. 10. 2001. 

Vedno na dobri poti - 4x4 Rolling Club 
Vas zamika , da bi z varnega asfalta zapeljali na brezpotje, v naravo? Vas je strah, 

da bi tam tudi ostali? 

V soboto, 20. oktobra, vam bomo v peskokopu v Moravčah 
člani off road kluba 4x4 Rolling Club 

pokazali, kaj zmorejo terenci, 
predstavili dodatno opremo, 

z blatom pa se boste lahko spopadli tudi sami. 

Povabi l i vas b o m o še na kakšen izlet p o Sloveniji ali pa v tujino. 
Predstavljamo se na spletni strani w w w . 4 x 4 r o l l i n g c l u b . c o m . 

Naročili s m o "čisto" s o n č n o vreme in pr ipravi l i ve l iko zanimivega, 
vi pa si vzemite prosto soboto in se naučite nekaj " u m a z a n o " novega. 

Prireditev je v o k v i r u projekta Teden vseživljenjskega menja , k i ga organizira 
Andragoški center Slovenje, in poteka o d 15. d o 21. oktobra po vsej Sloveniji . 

Več informaci j najdete na spletni strani www.acs.si/tvu. 

O f f road pozdrav, 

4x4 Rolling Club 

V KRAŠNJI BO PRVO OKTOBRSKO NEDEUO SPET DIŠALO PO TROJANSKIH KROFIH! 
ŠPORTNO DRUŠTVO KRAŠNJA in glavni pokrovitel j G O S T I N S K O P O D J E T J I 

TROJANE 

vse ljubitelje teka in hoje v naravi vabita na 

16. TEK in 8. POHOD ZA KROF. 
Prireditev bo v nedeljo, 7. oktobra v Krašnji. 

P o h o d n i k i se boste na 9500 m d o l g o progo lahko podal i med H. in 9. uro 
o d Gasi lskega d o m a v Krasnji. Start 16. TEKA ZA K R O P pa bo, kot vsako leto, 

o b 11. uri v središču vasi, s ci l jem pr i OŠ Krašnja. 
Atleti v p o s a m e z n i h kategorijah b o d o za najboljša ti i mesta nagrajeni z 

medal jami, absolutna zmagovalka in zmagovalec' pa bosta prejela pokal . Enako 
športno odličje bosta prejela tudi najstarejša udeleženka m udeleženec teka let 

najmnožičnejša ekipa. Vsi atleti b o d o za nastop prejeli posebne spominske 
obeske. Vsi udeleženci teka in p o h o d a pa tudi spominske naglavne trakove 

organizatorja in O K U S E N KROV G O S T I N S K E G A PODJETJA TROJANE. 

Vsi ljubitelji športne rekreacije v naravi prisrčno vabljeni v Krašnjo!!! 

http://www.Lukovica.st
http://www.4x4rollingclub.com
http://www.acs.si/tvu


OBČINA LUKOVICA IN OBMOČNO ZDRUŽENJE VETERANOV 
VOJNE ZA SLOVENIJO 

vabita na prireditev ob 

10. OBLETNICI 
OSAMOSVOJITVE SLOVENIJE 

• in 

10. OBLETNICI 
ODHODA ZADNJEGA VOJAKA IZ SLOVENIJE 

in 

10. OBLETNICI UČNEGA CENTRA LOKVANJ 
55. Območnega štaba TO Domžale 

v petek, 19. oktobra 2001, ob 17.00 uri, 
na športnem igrišču v Podgori pri Zlatem Polju 

Sodelujejo: 
Slavnostni govornik : župan Anastazij Živko Burja 
O b m o č n o združenje veteranov vojne za Slovenijo 

Častna enota Slovenske vojski ' 
I Uleleženci Lokvanja 

Osnovna šola Janka Kersn ika B r d o 
G o d b a Lukovica 

S p o t i n o društvo Zlato Polje 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
L U K O V I C A 16 
1225 L U K O V I C A 

OBVESTILO 

Obveščamo vse člane našega društva, 
da bomo organizirali silvestrsko srečanje, 12. 12. 2001, 

v gostilni FRFRAV v Krašcah pr i Moravčah. 

Prosimo, da najavite svojo udeležbo v naši pisarni, 
in sicer vsak četrtek od 15.-17. ure, kjer boste dobili še vse 

ostale informacije. Prosimo, da se čim prej prijavite, 
mi pa bomo poskrbeli, da bo veselo. 

CERKEV SVETE NEŽE 
NA G0LČAJU REVNEJŠA 

ZA 6 KIPCEV 
V četrtek, 20. septembra, je blago 

viškega župnika, gospoda Vrtovška 
na Golčaju zopet pričakalo neprijet
no presenečenje', le da škode tokrat 
ni utrpel spomenik borcem NOV, 
temveč cerkev sv. Neže, nad katero se 
niso znesli vandali, temveč, kot kaže, 
predrzni in premišljeni tatovi. 

Ko se je gospod župnik vračal z 
Limbarske gore, je pri stranskem 
vhodu v cerkev opazil, da je del obo
ka pri kljuki poškodovan, in ko je sto
pil k vratom, jih je seveda brez ključa 
lahko odpri, saj so vlomilci vrata 
odprli tako, da so odkrušili del oboka, 
nalo pa z orodjem odklenili vrata. 
Odnesli so vseh šest lani obnovljenih 
lesenih kipov s stranskih oltarjev sv. 
Neže in sv. Erazma - večina naj bi na
stala okoli 1777, kip sv. Erazma pa naj 
bi bil še starejši, ter 5 prav tako ob
novljenih svečnikov iz 19- stoletja. 
Vrednost ukradenih predmetov 
ocenjujejo na 40 milijonov tolarjev, 
kar kaže na to, da so vlomilci očitno 
natančno vedeli, kaj je treba odnesti. 

Cerkev sv. Neže je bila v petek po 
vlomu videti precej prazno in 
žalostno, gospod Vrtovšek zaenkrat 
še ne ve, kako bodo zapolnili prazni
no na oltarjih. Predvsem upa, da se 
bodo vsi kipci vendarle vrnili na 
Golčaj, tako kot se je pred dobrimi 
petnajstimi leti kip sv. Neže potem, 
ko so ga nekaj mesecev prej odnesli 

° l t a r j i so ostali prazni 

tatovi. Kljub temu dogodku se nada
ljujejo tudi dela v cerkvi, tako bodo v 
teh tednih namestili nazaj tudi ob
novljeni glavni oltar s pripadajočimi 
kipi. O varovanju cerkve je bilo 
izrečenih precej besed - že tudi pred 
zadnjim dogodkom in razmišljali so 
tudi o tem, da bi v cerkev namesto 

Društvo upokojencev Lukovica 

originalov namestili posnetke, a so se 
skupaj s strokovnjaki Zavoda za varst
vo naravne in kulturne dediščine iz 
Kranja odločili, da kipi sodijo v 
cerkev, saj bi v muzeju tudi originali 
izgubili svojo vrednost, cerkev pa 
svojo imenitnost in lepoto. 

Maja 



OBČINSKI PRAZNIK 
Pravi jo, d a je p r a z n o v a n j e skr i to v 

src ih . Pros lava p r a z n i k a O b č i n e L u k o 
v i c a je letos i z z v e n e l a prav tako. 
N a m e s t o t r a d i c i o n a l n i h recitaci j , je b i l 
na z a n i m i v način predstav l j en turistič
ni p r o s p e k t Črnega grabna. Z a m i s e l in 
o r g a n i z a c i j a je b i l a tokrat v r o k a h go
s p o d a Mate ja K o t n i k a . Izv i rnost i n 
d u h o v i t o s t , k i ju je v g r a d i l v predstavo, 
p a je navdušila vse. 

Začetni a k o r d i so p r i p a d a l i Godbi 
na p i h a l a iz L u k o v i c e . S t eks tom pa SO 
s o d e l o v a l i člani turističnih društev in 
d o m a č e d r a m s k e s k u p i n e . Župan go
s p o d Anastazi j Živko B u r j a nas je na 
kratko s p o m n i l na d o g o d k e v pretek
l e m i n t e m letu in nekatere načr te z a 
p r i h o d n o s t . P o z v a l nas je k v e č j e m u 
s o d e l o v a n j u , saj bodo le tako u s p e h i 

N a odru je bila prava gostija 

Ana Cerar je čestitala z risbico 

večji . Z a t e m so se vrst i la s rečan ja raz
ličnih p r e d s t a v n i k o v društev, k i s o o b 
l iku je jo življenjski in turistični u t r i p 
naše o b č i n e . O d e r je posta l n e k a k š n o 
d o b r o d o m a č e gost išče , kjer s m o iz
vede l i p r a v z a p r a v skoraj vse, kar o p i s u 
je naš turistični vodič . Z a pestrost 
večera so p o s k r b e l i še L e s e n i rogis t i iz 
K r e s n i c , k i so na svo j ih , d o m a izde la 
nih g l a s b i l i h , i z v e d l i kar nekaj za
h t e v n i h s k l a d b . T a k o s m o prvič l a h k o z 
našega o d r a slišali s k u p i n o g l a s b e n i 
kov, kakršne ni nik jer drug je v svetu. 

P r e s e n e č e n j e p a je b i l a t u d i d o zad
njega kotička n a p o l n j e n a d v o r a n a k u l 
t u r n e g a d o m a . Tokrat so naši l judje le 
d o k a z a l i , d a je obč insk i p r a z n i k t u d i 
n j ihov. Zato t u d i n i č u d n o , d a se je 
srečan je , k i je s l e d i l o p r i r e d i t v i , zavlek
lo d o z g o d n j i h ur. Če je to praznovan je 
n a p o v e d novega sode lovan ja , s k u p 
n e g a d e l a i n p r a z n o v a n j , p o t e m se 
O b č i n i L u k o v i c a obeta jo boljši časi. 

V. (J. Za praznik so zaigral i teseni rogisti 



SLAVNOSTNA SEJA OBČINSKEGA SVETA 
Občina Lukovica je za svoj praznik izbra

la 4, september, rojstni dan našega rojaka, 
pisatelja, graščaka in notarja Janka Ker
snika. Graščina brdo je v preteklosti po
membno zaznamovala dol ino Črnega grab
na kot sedež sodnega okraja s temelji 
pravnega družbenega življenja, slovensko 
književnost pa obogatila z enkratnimi lite
rarnimi osebami, izrisanimi po resničnih 
ljudeh naše bližnje okolice. 

Letos smo praznovali četrtič - dostojno 
in slovesno, kljub temu da ni bilo podelitve 
priznanj zaslužnim občanom, saj se le-ta 
podeljujejo vsako drugo leto. Praznovanje 
se je začelo v petek, 7. septembra, s slav
nostno sejo občinskega sveta. Sejo je vodil 
znpan g. Anastazij Zivko Burja, skupaj s 
podžupanoma g. Janezom Urovatom in g. 
••'rancem Cerarjem. Med povabljenimi gosti 
je bil tudi naš častni občan g. Niko Kralj, ki 
je ravno ta dan praznoval HI. rojstni dan, 
pozornost pa je vzbudila tudi učenka l. 
razreda (>šJanka Kersnika Brdo, Ana Cerar 
Kot je povedala, si je že dolgo želela "od 
blizu spoznati" našega župana in mu po
dariti svojo izvirno risbico. No, tokrat se ji 
je izpolnila želja in je bila tako najmlajša 
udeleženka slavnostne seje. 

Občinski praznik nas zavezuje, da se 
ozremo na prehojeno pot, da kritično in 
pošteno ocenimo naše delo in pogumno 
postavimo smernice nadaljnjega gospodar
skega, socialnega in kulturnega razvoja. V 
luči novih razvojnih možnosti, na temeljih 
tradicije slovenstva in evropskega duha. S 
letni besedami je župan začel svoj slav
nostni govor, v nadaljevanju pa poudaril 
glavne pridobitve v zadnjem letu in seveda 
'udi nerešene probleme, ki vselej dajejo 
grenek priokus. Pa vendar je ravno to go
nilna sila, zaradi katere moramo vztrajati in 
si zadati nove cilje. 

Zdravi in trdni temelji so pogoj vsega 
delovanja in našega obstoja, zato pomenijo 
prioriteto tudi pri izpolnjevanju nalog 
občinskega sveta. Zgraditev osnovne infra
strukture na območju celotne občine še 
Vedno predstavlja najtežje breme, saj smo 
jo doslej zgradili v naslednjem obsegu: na 
Področju komunikacije 98%, pri cestnih 
Povezavah 80%, pri vodni oskrbi 35%, na 
Področju izgradnje kanalizacije pa le 30%. 

Črni graben spreminja svoj obraz in se 
ga bo spreminjal na zunaj, kakor tudi Z 
"ovo kvaliteto življenja v novem tisočletju. 
Življenjski utrip dolini trenutno določa 
gradnja avtoceste, ki bo naslednje l e t o /gra 
jena do Kompolj . Kljub temu pa, žal, še 
v e d n o ni odpravljenih veliko črnih točk na 
G 1-10, ki bi sicer morale biti sanirane že 
pred gradnjo avtoceste, Racionalna Izraba 
nekoristnih obcestnih zemljišč in vzpodbu 
Janje obrtnega in podjetniškega razvoja, pa 
"Idi turizma, ki svoje zasnove dobiva tudi /. 
gradnjo mokrega zadrževalnika Drtijščica, 
|e naloga v naslednjih letih. Začela se je 
gradnja vrtca na Prevojah, kjer bo otroški 
živ-žav zaživel že v prihodnjem letu in tako 
razbremenil vse starše. Po najboljših 
Hočeh Občina skuša gradili tttdi naše šol 
s l v o , zdravstvo in ljubiteljsko kulturo. Ker 
Se bliža obvezen začetek 9-letnega osnov
nega šolanja v šolskem letu 2003/2004, bo 
Potrebno zagotovili dovolj prostorov v OŠ 
Janka Kersnika na Brdu in na obeh po

družničnih šolah v Blagovici in v Krašnji 
Ker živimo oh tako nevarni in prometni 
cesti, so življenja naših otrok vsak dan bolj 
ogrožena; da bi šolarji čim bolj varno hodil i 
v šolo, Občina že več let zagotavlja njihove 
prevoze s kombiji in z avtobusom. 

Letos bo obnovljen Kulturni dom v 
Šentvidu, kar bo po lanskoletni obnovi dvo
rane Kulturnega doma Janka Kersnika v 
Lukovici druga največja pridobitev na kul
turnem področju. 

V Zdravstvenem domu v Lukovici za
ključujejo zadnja dela 2. obnovitvene faze, 
ki jo občina financira skupaj z Zdravstve
nim domom Domžale. Tako bodo naši 
občani odslej laže obiskovali splošnega 
zdravnika in zobozdravnika, saj bodo 
posamezne ambulante (tudi obe otroški) 
ločene - del teh Storitev bo zdaj tudi v 
prvem nadstropju. Pridobili bomo tudi 
Izredno pomemben objekt za naše kraje, to 
je čebelarski (enter Slovenije, ki bo pome 
nil za nas odprta vrata, tako za promocijo 
našega turizma, ki bo ob vseslovenskem 

pomenu tega centra gotovo najpomemb
nejši, kot tudi za razvoj čebelarske de
javnosti Tukaj bo 1. 2003 namreč potekal 
svetovni čebelarski kongres Apimonclia. 
Poleg te pridobitve pa za nas pomeni korak 
naprej na področju razvoja turizma tudi 
novi Turistični vodnik Občine Lukovica, ki 
ga je skupaj s Turistično zvezo Občine Lu
kovica izdala Občina Lukovica. Pomeni 
svetlo 11 >čko p< »potnikom skozi našo dol ino 
in zametek organiziranega dela na tem po
dročju. Turistični zvezi in seveda vsem tu
rističnim društvom želimo uspešno pot k 
promociji naših krajev. 

Zupan je sejo zaključil z zahvalo svet
nikom in sodelavcem za vse, kar so dobre
ga Izglasovali za občane in poudaril pred
nost naše male občine - pri odločanju o 
pomembnih nalogah so člani sveta vselej 
enotni, pri tem so strankarski in osebni in
teresi povsem v ozadju. To pa je velika 
prednost, saj nas skupna hotenja vselej 
povežejo. Kjer je volja, tam se najde pot. 

Mojca S. 

Dogodki v domačem kraju vedno privabi jo častnega občana gospoda Nika Kralja 



17. SEJA OBČINSKEGA SVETA 
Na seji je b i lo pr isotnih 11 svetnikov, 

trije pa so bi l i opravičeno odsotni . 
Soglasno so potrdi l i zapisnik prejšnje 

seje in tudi korespondenčne, na kateri so 
bile sprejete spremembe in d o p o l n i l a 
o d l o k a o povprečni ceni stanovanj, pov
prečnih stroških urejanja stavbnih zem
ljišč, vrednost i stavbnega zemljišča in 
plačilu sorazmernega dela stroškov za 
pr ipravo in opremljanje stavbnega zem
ljišča v Občini Lukovica . 

V naslednji točki je svet sprejel in
formaci jo o uvajanju devetletne osnovne 
šole. Razlago je podala ravnateljica OŠ 
gospa Z d e n k a Pengal. Uvajanje de
vetletne šole se prične v šolskem letu 
2003/04, ko b o d o v prv i razred vstopil i 
otroci , rojeni v letu 1997. Tako b o imela 
šola Brdo že v tem letu 2 učilnici prema
lo. Skupaj pa bo d o polne uvedbe de-
vetletke potrebno zgraditi pet učilnic na 
B r d u in dve v Blagovic i . Prav tako je nuj
na izgradnja telovadnice v Blagovici. 
Krašenjska šola pa je potrebna temeljite 
obnove . G o s p o d župan je o p o z o r i l na 
velike f inančne obveznost i za Obč ino 
Lukovica, saj b i p o sedanji zakonodaj i 
morala prispevati kar 80 % delež. To pa 
bi p o m e n i l o zastoj pr i vseh ostalih inve
sticijah. Seveda se z a k o n s k i m obvezno
stim ni mogoče izognit i , vendar bo 
potrebno državi prikazati nesorazmerje, 
ki nastaja pri gospodarsko šibkih obči
nah, kakor je naša, saj b i s tak im načinom 
financiranja m o č n o zavrli ostali razvoj. 

Pod točko 4 i n 5 so svetniki obravna
vali p r e d l o g Zavoda za varovanje narav
ne in kul turne dediščine Kranj o razgla
sitvi ku l turn ih s p o m e n i k o v lokalnega 
p o m e n a . Svetniki g. Barlič, g. Hrovat in g. 
Avbelj so ugotavljali , da je razglasitev 
s p o m e n i k o v brez. vednosti lastnikov 
vprašljiva, posebej še, ker gre pr i tem 
tudi za vpis v zemljiško knjigo. M e n i l i so, 
da bi moral i pred tako razglasitvijo 
doseči d o g o v o r z lastniki. Gospa Renata 
Pamič je pojasnila, da so vsi ti s p o m e n i k i 
in zgradbe že vključeni v seznam slo
venske kul turne dediščine. Odločitve o 
uvrstitvi na seznam se ne delajo p o 
mnenj ih in željah lastnikov takih objek
tov, ampak p o strokovni presoji . Pr i 
p o m e n u posameznega objekta se upo
števajo kul turno-zgodovinske , arhitektur
ne in krajinske posebnost i . O d l o k , k i naj 
bi ga sprejeli, pa je le osnova, k i o m o g o č a 
vzdrževanje takega s p o m e n i k a tudi v 
pr imeru , ko lastnik n ima za to potrebnih 
sredstev. G o s p a Damjana Pečnik je doda
la, da po evropski zakonodaj i lastniki ta
k i h objektov zanje ne plačujejo davkov in 
tako bo tudi pri nas. Kar pa se tiče pose
ganja v objekte, z razglasitvijo ne pr ide 
d o nikakršnih sprememb, saj že sama 
uvrščenost na seznam kul turne dedi 
ščine ne dovoljuje razvrednotenja. Pose
gi, k i so nujni za b ivalno ali gospodarsko 
dejavnost, s tem niso o nemogočen i . Na
sprotno! Interes Z V N K D je, da kul turn i in 
z g o d o v i n s k i s p o m e n i k i živijo naprej. 
Zato bi lastnik lahko p r i d o b i l pri adapta
cijah in poprav i l ih tudi sredstva države, v 
kol ikor bi ohranjevanje izgleda zahtevalo 

večja sredstva kot sicer. N u d e n a pa bo 
tudi s trokovna pomoč . 

Zatem je občinski svet sprejel sklep z 
o s m i m i glasovi za in tremi prot i , da 
razglasi 35 objektov za k u l t u r n i spo
menik lokalnega p o m e n a . V to številko 
so zajeti s p o m e n i k i žrtvam vojn na tem 
območju , rojstne hiše pisateljev Prana 
Maslja Podl imbarskega, Jos ipa Podmil j 
šaka, Jakoba Z u p a n a in Jovana Vesela 
Koseškega, cerkve sv. Neže na Golčaju, 
sv. V i d a v Šentvidu, sv. M o h o r j a in Fortu-
nata v P o d z i d k u in sv. Luka v Spodnj ih 
Praprečah, ki je predlagana za s p o m e n i k 
republiškega pomena , poštna postaja in 
mitnica v Lukovic i , Smrkoljeva hiša -
poštna postaja v Šentožboltu, na Učaku 
Balohova hiša s s p o m i n s k o ploščo, Brc-
ška hiša v Imovici in Mahkotov kozolec -
toplar v Spodnj ih Kosezah. 

Sprejeli so kandidate za okra jno vol i l 
no komisi jo . Ker na d o p i s u republiške 
vol i lne komisi je ni b i lo številčne orne 
jitve, so predlagali štiri kandidate, in si
cer: Danila Kastelica, Mari jo Juteršek, 
Mari jo Vodušek in Matija Kvedra. 

Na p r e d l o g uredniškega o d b o r a Ro-
kovnjača so imenoval i novega člana 
uredniškega odbora, gospoda Danila 
Kastelica. 

V nadaljevanju so se svetniki pogo
varjali o »kuricah« v Prevojah, mlekarski 
zadrugi , zadrževalniku Drtij.ščica in iz
gradnji vrtca. Direktor občinske uprave 
g o s p o d V i n k o Pirnat je svetnike obvestil 
o p o d p i s u medobčinskega dogovora o 
vzpostavitvi in vzdrževanju poti kul turne 
dediščine ter o delu in aktivnostih ob
činske uprave. 

V. G. 

A 
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m oCEMER m J umc 
Trgovina in servis 

Zg. Loke 23, 1223 Blagovica 

d. o.o. 

Avtocenter Vadjunec d.o.o. 
Pooblaščeni prodajalec in serviser vozil SUZUKI 
in SUBARU 
Zgornje Loke 23 
1223 Blagovica 
Telefon 01 7234 158 
Fax: 01 7234 560 
GSM: 041 634 263 
E-mail :z. vadjunec(a),siol.net 

S U Z U K I 

Delovni čas 
poncdcljck-petek 

od 8h do 16h 
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ČEBELARSKI CENTER SLOVENIJE NA BRDU PRI LUKOVICI 
M e d in Čebelarska zveza Slovenije sta 

privabila ministra za kmetijstvo Franca 
Buta na ogled 'pr idnih čebelic ' v četrtek, 
20. 9. 2001, na B a l o pri Lukovici, kjer so se 
zaključevala dela v bodočem čebelarskem 
centru Slovenije (panjske končnice) . 

M n o g i se še spominjamo, kako so pred 
tridesetimi leti pričeli graditi ČCS na 
Brdu pri Lukovici . Takrat sem bil še 
osnovnošolec, ki je imel Ze nekaj izkušenj 
S točenjem medu, pripravljanjem satnic, 
srečanjem s čebelami o b reševanju matic, 
ki so pobegni le z rojem iz. panja. To sem 
se naučil Pri Toneti v Šentvidu pri Lukovi
ci loncev ata nam je rad pripovedoval o 
čebelah in čebeljih pr idelkih ter o sve
tovno znani kranjski matici, ki je bila 
takrat po kakovosti na prvem mestu na 
svetu, saj so jo izvažali celo v Amer iko . Kje 
pa je danes njeno mesto? 

S pr idobi tv i jo kandidature za kongres 
svetovne čebelarske organizaci je »Api-
mondie leta 2003 v Ljubljani« in z. n o v i m i 
zakonskimi in tržnimi razmerami pri nas 
ter širitvijo nalog in programov ČZS pa je 
nastala potreba dograditve osrednjega Visoki gostje na pogajanj ih in usklajevanjih ČC Slovenije 

Čebela rski center 

čebelarskega centra Slovenije na B r d u 
Pri Lukovic i . Tridesetletno propadanje je 
končno p r e k i n i l o vodstvo ČZS, ko je 
odločilo, da b o čebelarski center na Brdu 
Pri Lukovic i . V Čebelarskem centru Slo
venije se b o d o čebelarji izobraževali v 
teoretičnemu in praktičnemu delu . V 
centru b o mogoče kupi t i spominke , lite
raturo, pr ipomočke za čebelar jenje in 
avdiovizualne pr ipomočke s področja 
čebelarstva. V program b o d o uvrstili tudi 
•'piterapevtsko dejavnost, kar b o o m o 
gočalo boljšo turistično p o n u d b o . V cen
tru b o sedež ČZS in uredništva Slovenski 
čebelar. Prostor v centru bo namenjen 
'Udi za profesionalne čebelarske službe: 
Službe za opazovanje gozdnega mede-
nja, službo za pospeševanje, vclerinar-
sko-čebelarsko službo, ki sodeluje s Kmc-
Ujsklm inštitutom Slovenije, in raziskoval
ne postajo. Poglavitni motiv dogradi tv i ' 
čebelarskega centra je vidnejša in večja 

vloga s lovenskih čebelarjev v sloven
skem prostoru. Da bo center e k o n o m s k o 
uspešno živel, so zanj velikega p o m e n a 
spremljajoče dejavnosti in strokoven pr i 
stop vodenja. 

č a s za dokončanje objekta se neza
držno bliža, s tem pa tudi roki za izvedbo 
organizaci je A P I M O N D I A 2003. Tukaj p a 
SO nastale f inančne težave z dogovorje
n i m i plačili Ministrstva za kmetijstvo, k i 
bi moralo sredstva nakazati že spomladi . 
Zato sta gradbeni o d b o r in predsedstvo 
ČZS s p r e d s e d n i k o m Lojzetom Peterle
tom sklicala posvet z minis t rom za kme
tijstvo Francem B u t o m , na B r d u pri Lu
kovic i . Tu so se hoteli sami prepričati o 
hitrosti in kvaliteti gradnje. Franc But in 
člani ministrstva so si ogledal i objekt ter 
pohval i l i gradbeni odbor , predvsem pa 
čebelar je vseh čebelarskih društev s svo
j imi d e n a r n i m i pr ispevki , posebej pa še 
za de lovne akcije, k i jih opravljajo o b 

objektu. ČD Lukovica je b i l o na ta dan 
ravno dežurno pri opravljanju prosto
voljnega ročnega dela o b objektu in na 
njem. Pohvaljena je bila tudi Občina Lu
kovica, saj je Zgradila kanalizaci jsko po
vezavo in utrdila cesto d o objekta, na kar 
je b i l župan Anastazij Živko Burja zelo 
p o n o s e n in ni skrival zadovoljstva. 

Po končanem ogledu objekta ČCS na 
Brdu je župan povabi l ministra, pred
stavnike gradbenega odbora in predsed
nika ČZS na pogovor v sejno sobo O b 
čine Lukovica . Na de lovnem sestanku je 
župan Anastazij najprej predstavil de lo 
in dosežke občine . G r a d b e n i o d b o r in 
predsednik ČZS sta p o d r o b n o predstavi
la načrte izgradnje, f inančne konstrukci 
je in poglede na nadaljnji razvoj gradnje 
ČCS na B r d u . Sledilo je t r iurno dogo
varjanje o usklajevanju plačil. Minister je 
na k o n c u obl jubi l , da se b o plačilo d e l n o 
izvedlo še letos, ostalo pa v začetku pr i 
hodnjega leta. Ker se naš župan rad 
pošali, je vprašal ministra Buta, če b o d o 
sredstva prišla tudi v p r i m e r u , če o n ne b i 
bi l več minister. Minis ter But m u je 
odgovor i l , da se b o osebno zavzel , da se 
s p o g o d b o v nadaljevanju uredijo dogo
vorjena plačila. Na vprašanje minis t ru , 
zakaj morajo čebelarji imeti »s.p.« o z n a k o 
za svojo dejavnost, ko vendar nimajo 
zemlje niti statusa kmeta, m e d t e m ko 
ribiči na morju nimajo svoje zemlje, a 
imajo status kmeta, in tako lahko oprav
ljajo pr idob i tveno dejavnost. Minis ter je 
obl jubi l , da bo to vprašanje rešil s spre
jetjem novega zakona o čebelarstvu, k i 
bo urejal tudi status čebelarjev. 

Za konec naj o m e n i m , da b o gradbeni 
o d b o r sam zbral p o l o v i c o sredstev, ka
tera b o d o prispeval i tudi s lovenski čebe
larji. Razšli so se z d o b r i m i občutki, da so 
utrli bol jšo pot s lovenskemu čebelarstvu. 

Danilo Kastelic 



SPREMEMBE NA TROJANAH 
Izvedeli smo, da je Gost insko podjetje 

Trojane o d p r o d a l o G a r n i hotel, pa tudi 
dva gost inska objekta, k i naj b i ju gradi l i 
o b avtocesti nasproti Lukovice sta p o d 
vprašajem, zato sem se napoti l h go
s p o d u Gasior ju, direktor ju podjetja, da 
mi pove nekaj več o tem. 

Izvedel sem, da je G a r n i hotel prinašal 
prevelike izgube, zato so se odločili, da ga 
odprodajo . N a razpis sta se javila dva 
p o n u d n i k a . Pri odločanju je upravni od
bor delniške družbe upošteval program 
in plačilno sposobnost ponudnikov. Pred
vsem zaradi programa, ki vsebuje povsem 
različno p o n u d b o , kakor jo ima Gost in
sko podjetje Trojane, so se odločili za 
p o n u d n i k a iz Zagorja. Takoj je poravnal 
štiri petine k u p n i n e , preostanek pa bo v 
p o g o d b e n e m roku, d o katerega pa je naš 
delež vknjižen na nepremičnini. G o s p o d 
Gasior je prepričan, da so ravnali s skladu 

z. ravnanjem dobrega gospodarja. Z 
novim gospodarjem bodo Trojane le pr i 
dobi le , je prepričan g o s p o d direktor. 

V zvezi z objekti v Lukovic i pa je stanje 
tako. Leta 1996 je le Gost insko podjetje 
Trojane v celoti izpolnjevalo pogoje 
razpisa. Pripravi l i so načrte. Prvotni 
pogoj i pa so se sedaj s strani DARSa spre
meni l i d o te mere, da ni mogoče varno 
izvesti te investicije. N a začetku je b i lo 
d a n i h tol iko obl jub, da bi samo delne 
uresničitve navdušile vsakega investitor
ja. Vendar o d obl jub ni ostalo nič. Tako 
Gost insko podjetje Trojane, kot tudi 
lokalna skupnost , n ima nobenega vpl iva 
več. Projekt je prepuščen g o s p o d o m iz 
DARSa na milost in nemilost . Dosegl i so 
svoj namen. Cesta gre skozi d o l i n o , nji
hove obveznost i pa se ne izvršujejo, ne 
dc> lokalne skupnost i ne d o d r u g i h inve
stitorjev. N a tako podre jeno vlogo G o 
stinsko podjetje ne pristaja, zato razmiš
lja tudi o selitvi sedeža podjetja na d r u g o 
lokaci jo. Imajo kar nekaj p o n u d b in v 
kol ikor se o d n o s DARSa ne b o spremeni l , 
bodo resno razmisl i l i o njih. 

Sicer pa je poslovanje uspešno in inve
sticijska sposobnost zadostna, tudi za večje 
poslovne naložbe. Logično pa je, da b o d o 
investirali tam, kjer b o d o lahko ohranili 
svojo blagovno znamko, svoj sedanji pro
gram in mu nekatere novosti še dodali . 

N a p o t i l sem se še k novemu lastniku 
bivšega G a r n i hotela in izvedel za neka
tere načrte. 

Podjetje V I T A S A N , ki je o d k u p i l o Gar
ni hotel, načrtuje spremembe. Ukvarjajo 
se z zdravstvenim varstvom in imajo kon
cesijo v občini Zagorje. Delujejo samo
stojno kot družinsko podjetje. Upravitel j 
hotela je g o s p o d Igor Grošelj, k i je 
ekonomist . Za n a k u p so se odločili, ker je 
hotel na zelo lepem kraju. Nameravajo ga 
preuredit i , tako da b o d o poleg bivalnih 

možnosti p o n u d i l i tudi zdravstvene in 
terapevtske usluge. Predvsem želijo iz
koristiti naravne danosti . Pri svojem tera
pevtskem delu pa b o d o temeljili na 
hidroterapijah in a k u p u n k t u r i . Nosi lc i 
dejavnosti obvladajo splošno medic ino , 
zobozdravstvo, pediatri jo, a k u p u n k t u r o 
in f izioterapi jo. Vendar ne b o d o vse de
javnosti v tem hotelu. Seveda pa b o d o 
preveri l i tudi možnost za komple tno de
javnost na tem prostoru. Hote l b o d o v 
petih letih prenovi l i d o te stopnje, da 
b o d o lahko p o n u d i l i vse naštelo. Polno 
p e n z i o n s k o p o n u d b o pa b o d o predvido
ma nudi l i že d o novega leta. Svojo de
javnost b o d o poskušali povezal i l u d i z 
okolsko p o n u d b o . Trenutno pa nudijo 
po leg pijače narezke, tople sendviče, 
sadne kupe, sladoled.. . Polni p e n z i o n pa 
lahko nudi jo že sedaj v sodelovanju z 
G o s t i n s k i m podjetjem Trojane. 

V. G . 

AVTOCESTA SE NAM BLIZA 

Zemlja je prekri la prostor kjer je stala hiša, od delavnice je ostala le še gomila z idovja 

Pred kratkim smo bi l i priče odprtju 
avtocestne trase tik d o obrobja naše 
obč ine v K r t i n i . Seveda pa se o d tod grad
nja hitro širi proti Štajerski po osrčju d o 
line Črnega grabna, kar pa bistveno 
spreminja dosedanjo oko l i co . 

Rušenju dveh lepih objektov se ni 
mogla izognit i tudi vas Vrba pri Šentvidu, 
kjer so gradbeni stroji v kratkem času 
d o b e s e d n o zmle l i in zravnali z zemljo 
stanovanjsko hišo in delavnico, last Jo
žeta Cerarja. Avtocesta neusmil jeno po
žira polja, travnike, hiše, gozdove. Svojo 
naravno p o d o b o izgublja tudi K n i n s k i 
hrib, katerega bo avtocesta dobesedno 
prepolovi la , s tem pa tisto redko se 
živečo divjad v njem p o p o l n o m a ukleši i 
la v medcestni koridor , saj ga tesno obda
ja kar s treh strani. Pa kaj hočemo! Primo
rani smo si zatisniti oči in za boljši cestni 
jutri še naprej n e m o spremljati , kako 
človek neusmil jeno posega v neokrnjeni 
prostor, k i nam ga je podari la narava. 

T. Habjanič 



JAVNI POZIV KMETOM ZA SOFINANCIRANJE UREJANJA 
IN VZDRŽEVANJA PAŠNIKOV IZ OBČINSKEGA PRORAČUNA ZA LETO 2001 

I. Predmet javnega poziva je dodelitev 
subvencij za urejanje kmetijskih zemljišč 
na območju Občine Lukovica v letu 2001 
za naslednje namene: 

Razvoj pašništva - graditev in pregra-
dltev na pašne čredlnke s stalno elek
trično ograjo ter vzdrževanji' obstoječih 
pašnikov s f iksno ograjo 

II. Skupni znesek sredstev, namenjenih 
za subvencije, je iz postavke 4102-171303-
razvoj pašništva je 1.800.000,00 SIT 

III. Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati 
upravičenci za dodelitev subvencij 

Upravičenci d o subvencij so: 
• fizične osebe - kmetje, k i opravljajo 

kmeti jsko dejavnost, 
• s s lovenskim državljanstvom, 
• s stalnim prebivališčem v občini Lu

kovica, 
• k i imajo obdelovalne površine na 

območ ju obč ine Lukovica. 
/a dodelitev subvencij za urejanje paš

nikov morajo upravičenci izpolnjevati še 
pogoj , da je pašna površina, na kateri se 
ureja pašnik, m i n i m a l n o 1 ha. 

IV. Pogoji, pod katerimi se dodeljujejo 
subvencije 

Subvencije si- dodeljujejo v o b l i k i ne
povratnih sredstev v višini: 

a) do 30.000 SIT/ha za izgradnjo novih 
pašnikov s f iksno ograjo 

b) d o 5.000 SIT/ha za vzdrževanje ob
stoječih pašnikov s f iksno ograjo 

Strokovna komisi ja bo določila višino 
subvencije glede na razpoložljiva sred
stva in število vlog. 

V. Rok, do katerega morajo biti po
rabljena dodeljena sredstva 

Dodel jena sredstva morajo biti porab
ljena d o 20. decembra 2001. 

VI. Vloga za dodelitev subvencij in do
kumentacija, ki mora biti priložena vlogi 

Vloga za dodel i tev subvencij se pri 
pravi na obrazcu subvencije. K vlogi je 
potrebno priložiti: 

• kopi jo subvencijske v loge Ministr
stva za kmetijstvo, gozdarstvo in pre
hrano za leto 2001 obrazec A, C, D, 

• načrt pašnika s tehničnimi rešitvami 
na m a p n i kopi j i v meri lu 1:2880, S p o p i 
som del in materiala in predračunsko 
vrednost jo del po posameznih fazah, ki 
ga je izdelala kmeti jsko svetovalna služba 
Lukovica . 

• p o g o d b o o dolgoročnem z a k u p u za 
najmanj 10 let, če se programi urejanja 
pašnikov izvajajo na zakupl jenih površi
nah. 

VIL Rok za predložitev vlog in način 
njihove oddaje 

Predlagatelji vložijo vloge za pr ido
bitev subvencij z vsemi p o t r e b n i m i doka

z i l i najkasneje d o 30. oktobra 2001, na 
naslov: Občina Lukovica , Lukovica 46, 
1225 Lukovica 

Predložena vloga m o r a biti v za
pečatenem ovi tku , ovitek pa mora biti 
opreml jen z naslovom predlagatelja vlo
ge in označen z »Ne odpira j - v loga paš
nik«. 

Fizična oseba ali več oseb ima lahko 
svojega ali skupnega pooblaščenca za 
vlaganje v log. 

VIII. Datum odpiranja vlog 
Odpiranje v log b o strokovna komisi ja 

opravi la v sredo, 7. novembra 2001. O d 
piranje v l o g ne bo javno. 

IX. Kraj, čas in oseba, pri kateri zain
teresirani lahko dvignejo razpisno doku
mentaci jo 

Zainteresirani lahko dvigne jo razpisni 
obrazec za subvenci jo v tajništvu Obč ine 
Lukovica ali v pisarni Kmeti jsko sveto
valne službe (g. Tomaž Močnik udia) vse 
v Lukovic i 46, v času uradnih ur. 

X. Upravičenci bodo obveščeni o do
delitvi subvenci j najpozneje v 30 dneh 
od dneva odpiranja vlog. 

Občina Lukovica 
Odbor za gospodarstvo, obrt, 

kmeti jstvo in tur izem 

MALO JE ČISTIH KMETOV 
Čeravno v naši občini prevladuje kmetij

sko zemljišče, pa neravni teren, nespod 
budna kmetijska politika in neurejenost 
trga, le redkim dopuščajo preživetje zgolj s 
kmetijsko dejavnostjo. Pa vendar nekateri 
še vztrajajo. OdloČil sem se, da vam jih 
predstavim. Tokrat sem obiskal Viktorja 
Matjana v Podmilju. 

Pravzaprav bi moral reči na Podmilju, saj 
Matjanova domačija stoji pod vrhom 
strmega hriba, do katerega pelje zelo slaba 
cesta. Ravnine je na posestvu le toliko, ko
likor je je podprte s škarpami. Pa vendar 
gospod Viktor Matjan uspešno kmetuje, ko
likor je v danih razmerah pač mogoče. Pred
vsem se ukvarja s proizvodnjo mleka. Na 
strmih travnikih paša ni mogoča, spravilo 
sena pa je pretežno ročno. Malo je površin, 
kjer lahko kosi s kosilnico. V novem gospo
darskem poslopju je hlev, v katerem ni pro
stega priveza. Krave, simentalke in frizijke, 
so dobro oskrbovane in dajejo okoli 200 lit
rov mleka. Sam ga vozi v dolino. Njivskih 
površin je le za zelenjavo, saj posestvo obda
jajo gozdovi in divjail bi hitro uničila vsak 
Pridelek, ki ne bi bil ograjen. Pa tudi strmina 
Ile bi omogočala strojne obdelave. Dodaten 
vir zaslužka so drva, ki jih pripravlja v svo
jem gozdu, Najstrmejši del mu popase mali 
'rop koz. Na ta način preprečuje zaraščanji'. 
•998, leta mu je neurje uničilo vodovod. 
Občina Lukovica je pri obnovi prispevala 
tretjino sredstev iz naslova odprave posledic 
fleurja, Za delo na kmetiji sta sama z mater
jo. Občasno mu pomagajo tudi nečaki. Trdo 
je življenje na Marjanovi kmetiji in tak mora 

hiti tudi gospodar, pa vendar se občutljivo 
odzove vsaki oil svojih živali. Viktor ali tudi 
Viki kakor ga običajno kličejo znanci, pa je 
tudi predsednik domžalske izpostave kme
tijsko gozdarske zbornice. Zato sem ga 
povprašal, kaj misli o kmetijski politiki v 
naši občini. 

"Predvsem mislim, da na današnjo kme
tijsko p o l i t i k o še vedno vpliva vzgoja iz pre
teklega režima. Današnji politiki še vedno 
vidijo v kmetih le lastnika zemlje, ne opazijo 
pa njegovega truda in naporov, da to zemljo 
obdeluje, da proizvaja živilske osnove, pri 
katerih proizvodnja in prodajna veriga služi 
veliko več, in to z neprimerno manj dela. Prav 

bi bilo, da bi se vsaj odgovorni zavedli, da je 
prav vsa industrija zrasla iz kmečkega dela. Pa 
saj ne pričakujemo, da bi se to kdaj povrnilo. 
Le naše delo naj bi dobilo ceno, ki jo zasluži. 
Prav bi bilo, da hi na primer postavili manjši 
obrat za proizvodnjo sira, tako da nam ne bi 
bilo potrebno prodajati samo mleko, ampak 
bi s takim trajnejšim izdelkom lahko dosegali 
višjo ceno našega dela. 

Prispevek za spremembo namembnosti 
kmetijskega zemljišča bi morali nameniti za 
takšne naložbe. Kol iko je tega prispevka, 
nikoli ne izvemo, niti na Kmetijsko gospo
darski zbornici , čeravno smo upravičeni do 
tega podatka. V naši občini se menda ta 
prispevek vlaga v izgradnjo komunalne in
frastrukture. Razlaga se, da ta koristi vsem 
kmetom. Že res, vendar je to vseeno komu
nalna in ne kmetijska dejavnost, za kar je ta 
prispevek namenjen. Intenzivna proizvod
nja na kmetijah, kjer je to mogoče, že pri
nese boljši zaslužek, vendar se v svetu vse 
bolj opušča, saj so taki pridelki vse bolj 
zdravstveno vprašljivi. Intenzivno pridela
na hrana vse bolj postaja hrana revnejših 
ljudi. Zato bi bilo nujno, da država in obči
na bolj podpre tiste kmete, ki se trudimo 
pridelati zdravo hrano." 

Neprestano delo, brez pravega počitka, 
kaj šele dopusta, zaznamuje vsakega člove
ka. Tudi mlademu gospodarju Matjanove 
domačije je že zarisalo svoje sledove. Težko 
je razumeti razvajenemu dol incu napore, ki 
jih vlaga v obstoj in razvoj svoje kmetije. Pa 
vendar vztraja. 

V. G. 



DAN ODPRTIH VRAT V SADOVNJAKU NA BRDU 
V okviru Kmetijskega instituta Slovenije 

je oddelek za sadjarstvo in vinogradništvo 
sedmega in osmega septembra letošnjega 
leta pripravil zanimiv ogled sadovnjaka na 
Brdu, razdeljenega na prodajni in introduk-
cijski del. Dan odprtih vrat je bil namenjen 
vsakomur, ki je želel kaj več izvedeti o pred
stavitvi jabolčnih sort, o delu v sadovnjaku, 
poteku proizvodnje in številnih vprašanjih, 
na katera so strokovnjaki radi odgovoril i . 
Ideja o dnevu odprtih vrat se je tokrat prvič 
uresničila, je povedal gospod Roman 
Mavec, vodja Poskusno proizvodnega 
sadovnjaka Brdo, čeprav so v preteklosti 
pogosto potekali razni strokovni ogledi v 
sadovnjaku. 

Ta dan je bi l nekaj posebnega. Gostitelji 
SO sprejeli številne obiskovalce s prisrčnim 
kulturnim programom, ki so ga popestrili 
učenci OŠ Janka Kersnika z Brda. Na dan 
odprtih vrat so prišli številni obiskovalci, 
med njimi tudi strokovnjaki Biotehniške 
fakultete v Ljubljani, Kmetijskega zavoda v 
Ljubljani in drugi. Prišli so tudi ljudje, ki 
bolj malo vedo o sadjarstvu, zato so znanje 
s tega področja lahko koristno obogatili na 
strokovnih ogledih po sedemnajst hektar
skem nasadu jablan in hrušk, jagodičja, 
ribeza, malin, kosmulj in še česa. O d tega 
nasad jablan pokriva štirinajstih hektarjev 
površine in zajema petindvajset različnih 
sort. Najstarejši del nasada je iz leta 1982, 
najmlajši pa iz leta 199S. 

G o s p o d Slavko Gliha, direktor Kme
tijskega inštituta, je v okviru kulturnega 
programa podal nekaj informacij o de
lovanju samega inštituta, ki pri svojih 
raziskavah potrebuje poskusna polja v raz
ličnih krajih Slovenije in seveda tudi na 
Brdu. V tem sadovnjaku se gojijo sorte ja
blan, ki so relativno odporne na škrlup ozi
roma plesen in pri katerih škropljenje ni 
tako intenzivno, saj za kakovosten pridelek 
zadošča že minimalno število škropljenj. 
Naslednja vrsta so jablane, ki so na ja
blanove bolezni dokaj občutljive in za ka
kovosten pridelek zahtevajo redno in 
večkratno škropljenje. Tretji sklop je v bist
vu del drugega, saj gre prav tako za občut
ljive sorte, vendar so bil i v njem zastopani 
mutanti (različki) nekaterih gospodarsko 
pomembnih sort. Zanimivo je, da se na 
Brdu gojijo tudi novejše občutljive sorte, ki 
prihajajo iz različnih predelov sveta (Angli
je, Francije, Švice, Kanade, ZDA, Nizozem
ske, Avstralije in Češke). Gospod Gliha je 
poudaril bistvo sodelovanja z ljudmi pov
sod tam, kjer so njihova poskusna polja. Po 
njegovem morajo biti vrata v sadovnjaku 
Brdo za oglede in iskanje različnih informa
cij odprta čim večkrat v letu. 

Veliko pohvalnih besed o dobrem sode
lovanju s Kmetijskim inštitutom je izrekel 
tudi lukoviški župan gospod Živko Burja. 
Njegovo mnenje, da se naš kraj lahko po
naša s tako pestro naravo v tako pomemb
nem kulturno zgodovinskem okolišu, je 
bilo zelo pozitivno. 

Za obiskovalce je bila zelo zanimiva 
ocenjevalna pokušnja jabolk in jabolčnega 
zavitka, ki je bil tako dober, da so nekateri 
nanj čakali kar večkrat v vrsti. Pokušnja je 
bila kar zastonj, prav tako pokušnja medu in 
medenjakov, ki so jo pripravili zvesti člani 
Čebelarskega društva Lukovica. Njihov 

Takole so se na prireditvi zbral i številni obiskovalci. V ospredju (z leve proti desni) so direktor Kmetijskega inštituta 

gospod Slavko Gl iha, župan gospod Živko Burja, ravnatelj ica OŠ Janka Kersnika gospa Zdenka Pengal in župnik 

z Brda gospod Andrej Svete 

predsednik, gospod Albin Zaje, je delovanje 
društva tudi podrobno predstavil v okviru 
programa in zlasti poudaril velik pomen 
medsebojnega sodelovanja s Kmetijskim in
štitutom, ki narekuje intenzivnost in pogo
stost škropljenja, kajti zmerna in naravi pri
jazna uporaba škropiva brez kemije je 
izjemnega pomena za obstoj čebeljih 
družin. Sadovnjak se mora tako orientirati 
na naravo in upoštevati naravno ravnotežje. 

Predstavili so se tudi predstavniki 
Turistično olepševalnega društva Lukovica. 
Njihov predsednik, gospod Franci Pavšek, 
je predstavil njihovo delovanje in pomen 
sodelovanja s sadovnjakom. Najbolj so 
obiskovalce razveselili z izvrstno priprav
ljenim golažem, ki so ga skuhali kar na kra
ju dogajanja rokovnjači lukoviškega turi
stičnega društva. 

Radovedni obiskovalci smo se lahko 
razdelili po skupinah in spoznavali sadov
njak tudi po njegovi strokovni plati. Prijazni 
voditelji, Boštjan Godec, Vesna l .okarin Bar
bara Ambrožič so radi odgovarjali na števil
na vrašanja. Obiskovalcem pa so pojasnili 
tudi strokovni opis različnih sort, način 
križanja, odpornosti proti različnim bolez
nim, predstavili sorte po času cvetenja in 
zorenja in skladiščenje jabolk. O klasični 
pridelavi jabolk pa so obiskovalcem govorili 
Roman Mavec, Roman Klopčič, Rudi Voglar, 
Darinka Koron in dr. Matej Stopar. 

Na dan odprtih vrat je bila povabljena 
tokrat prvič tudi sadna kraljica Slovenije, ki 
je v okviru Kmetijskega inštituta iz Ljub
ljane poklonila izbranim gostom domače 
vino. Vse je potekalo v duhu narave. Takšni 
odprti dnevi naj bi torej prispevali več 

Kmečke žene so ponudile polno dobrot 

Aktiv kmečkih žena in deklet je s svojo 
ponudbo presenetil marsikaterega obi
skovalca. Največ povpraševanja je bilo po 
domačem kruhu, so povedale gospe Vida, 
Pepca in Katarina. Njihova predstavnica, 
gospa Ivanka Smrkolj, pa je že zgodaj 
zjutraj zamesila domačo špehovko in je bila 
v jutranji ponudbi še topla. 

spoznanja, da je človek del narave in bi 
morali njene- zakonitosti bolj upoštevati. 
Nekatere raziskave so pokazale, da Sloven
ci premalo pojemo svežega s;klja in zrle 
njave, zato so dnevi, kakršen je bi l v za
četku meseca septembra v sadovnjaku na 
Brdu, vsekakor vredni velike pohvale. 

Marta I.avrič 
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ZDRAVSTVO V LUKOVICI 
Srečal sem se z direktor jem Zdrav

stvenega d o m a Domžale g o s p o d o m 
doktor jem J a n e z o m Grošljem in ga 
povprašal o delovanju lukoviškega zdrav
stvenega d o m a . 

Pojasnil m i je, da se investicija na ob
novi končuje. Sedaj b o d o lahko delovale 
ločeno ordinaci je za odrasle in otroke. 
Prav tako tudi zobozdravstvo. Predvido
ma naj bi bila investicija končana v nekaj 
tednih. Predvideva, da b o potem manj 
težav pri sprejemanju pacientov. N a šte
vi lne pritožbe lukoviških .pacientov, k i 
morajo dostikrat iskati zdravniško po
moč S kroženjem o d Lukovice d o 
Domžal, pa v Moravče in zopet v 
Domžale, pa vseeno ni gotovo, da b o d o 
sprejeti, pa odgovarja: 

"Vedno spre jmem pacienta, ki pr ide k 
m e n i p o pomoč . Prav tako bi moral i 
ravnati tudi d r u g i z d r a v n i k i . Res je, da 
zdravnik i , k i delajo v Zdravstvenem 
domu Lukovica, opravljajo svojo de
javnost tudi na d r u g i h lokaci jah. Vendar 
b i moral i na svoji ambulant i v Lukovic i 
točno izpisati , kje in kdaj jih lahko nji
hovi pacienti dobi jo . V kol ikor pa so dalj 
časa odsotni , pa bi moral i napisati , pr i 
katerem z d r a v n i k u j im zagotavljajo 

potrebno o s k r b o ter kje in kdaj ti 
zdravnik i sprejemajo. Kes pa je tudi , da 
nekatere medic inske sestre paciente 
enostavno preusmeri jo , brez vednosti 
zdravnika , kar ima za pos led ico te ne
potrebne poti . V takem p r i m e r u p r o s i m , 
da me o d o g o d k u obvestite in zagotav
ljam vam, da b o m p r i m e r n o ukrepal . 
Prav tako b o m zahteval, da so obvestila o 
delu le tečega zdravnika o z i r o m a nje
govega namestnika izobešena na pr i 
m e r n e m mestu. V kol ikor me boste o 
vseh nedoslednost ih redno obveščali, jih 
b o m tako z vašo pomočjo tudi odprav i l . 
Vs i , ki de lamo v zdravstvu, smo tu zato, 
da pomagamo, zato želim, da sem o vseh 
nepravi lnost ih tudi obveščen." 

Takemu zagotovilu želim verjeti. Za 
vse, k i na pritožbo ne b o d o d o b i l i ust
reznega odgovora , pa še vedno ostaja 
tudi naš časopis. Poiskali b o m o prave 
odgovore , pa četudi bo včasih trajalo 
malo dalj časa. 

V. G. 

VSAKDANJIK PATRONAZNE SESTRE 
Kaj je bilo povod, da sem se odločila 

napisati ta prispevek? Tudi to, da sem bila 
prisotna na neki javni prireditvi in zgodilo 
se je, da je nekomu postalo slabo. Irma 
Markovšek, ki je bila tudi tam, je nemu
doma poskrbela, da so nesrečneža pravilno 
oskrbeli. Tako sem se po predhodnem 
dogovoru nekega poznega popoldneva 
namenila na njen d o m in tam sva v prijet
nem hladu, v družbi njene nečakinje in 
nečaka, ob velikem in prijaznem psu in 
nagajivih mucah, pričeli razgovor. 

Prijetno in sproščeno je njeno pripo
vedovanje, kar izpričuje njeno razgle
danost in sposobnost komunic i ran ja z 
l judmi, saj konec koncev je tak tudi njen 
pokl ic , pok l i c palronažne sestre. V zdrav
stvenem d o m u v Lukovici ga opravl ja že 
deset let, skupaj s kolegico Mart ino Lazar 
in občasno z medic insko sestro Sabino 
Gašperlin. 

Vem, da je de lo patronažne sestre na
porno, razgibano, da se njihov delavnik 
ne more končati tako kot na pr imer delo 
v tovarni v določenem času, zato sem jo 
povprašala kako poteka lak vsakdanjik. 

Irma pripoveduje : "Seveda ne more-
" i o k l judem prit i navsezgodaj, zato se 
najprej v zdravstvenem d o m u posvetu
jemo z z d r a v n i k o m , kako je treba oskr
beti posamezne varovance - bo ln ike , sta
rostnike, otročnice, novorojenčke, male 
otroke. Pogovorit i se ji ' potrebno tudi s 
Centrom za socia lno delo o nekaterih 
Posameznik ih , včasih tudi S šolo, če tako 
'Horda zahteva prehodna težava." 

Čeprav občina Lukovica ne spada 
ravno med največje, SO vasi in zaselki na 
široko posejani in nemalo jih je pose

janih po hr ib ih , kjer je predvsem v z i m 
skem času kl jub trudu občanov in Obči
ne še vel iko težko d o s t o p n i h , bolezni pa 
ne zanima letni čas in slabo vreme. 

Povrniva s i ' zopet k delu patronažne 
sestri'. Kaj obsega? 

"Naše delo obsega dve vrsti: zdrav
stveno nego in patronažno varstvo. Pri 
prvem nikakor nismo samostojne. Zdrav
nik določi, kakšno nego je potrebno 
opraviti pri posameznem b o l n i k u in ko
likokrat ga je treba obiskati . Pri drugem 
smo malo bolj samostojne. Obisku jemo 
otročnice in njihove malčke, ki so prijoka-
li na svet, v o d i m o evidenco kroničnih bol
nikov, starostnikov, slednje seveda v 
konzultaciji s socialno službo. Vendar je 
tudi tu predpisano letno število obiskov." 

Irma, kaj se je spremeni lo v desetih 
letih tvojega patronažnega dela o z i r o m a 
kaj opažaš na terenu? 

"Predvsem narašča število starostni
kov, v z p o r e d n o s tem tudi bo lezni , k i jih 
tarejo v teh letih. Danes bolnišnice bol
nike zelo zgodaj odpusti jo v domačo 
oskrbo, vel iko bo lezn i se že zdravi ambu
lantno, nekaj seveda na račun zdrav
stvenega sistema, nekaj na račun mož 
nosti zdravljenja d o m a . Precej teh l judi 
zalo ne more obiskati zdravnika v 
zdravstvenem d o m u , zato j im pomaga
m o me po navodi l ih zdravnika . " 

Nemajhen sloj slovenskega prebival
stva danes živi v precejšnjem pomanj
kanju, ali je to opazit i tudi na terenu, k i 
ga obiskuješ? 

"Da, tudi na našem terenu se to opaža, 
vendar ljudje to skušajo skrit i , nekako jih 
je sram njihove stiske, noče jo na glas 
spregovorit i o tem. Opaža se predvsem 
lam, kjer so ljudje ostali brez zaposlitve, 
imajo pa otroke." 

D e l o v n i dan patronažne sestre je dolg 
in naporen . Pri svojem delu v i d i ve l iko 
stisk in bolečin l judi. V i d i trpljenje in ra
dost. S svojim o b i s k o m pomaga, potolaži. 
Čeprav p o končanem delu odhaja do
mov, nehote nosi v sebi del njihove 
žalosti in bolečine. 

V pr i spevku ste prebral i vsakdanjik 
patronažne sestre; če ste b i l i pazl j ivi , ste 
lahko začutili tudi tisto, kar ni zapisano in 
spoznal i vso veličino plemenitega p o k l i 
ca, k i ga opravljata Irma, Mart ina in še 
mnoge druge. Pri jazna beseda, nasmeh, 
lahko starostniku ali b o l n i k u polepšata 
dan in p r i p o m o r e t a skoraj tol iko kot 
zdravi lo , k i ga vzamejo. 

Milena Bradač 



SPOZNAVAJMO SVOJO DOMOVINO 
Po poteh Ivana Tavčarja 

Avtobus je hitro pripeljal na Visoko v 
Poljanski dol ini . Proti dvorci smo se napoti
li peš. Pokošeni travniki in mogočni dvorec 
nudijo nepozabno podobo. Ustavimo se in 
obudimo spomin na pisatelja. Spomnimo 
se Visoške kronike in drugih njegovih del. 
Še stoji nekaj mogočnih dreves oh dvorcu. 
Tudi okolica je primerno vzdrževana. Le 
zaprta vrata in odsotnost vsakega življenja 
navdata skupino z nekako tesnobo Nato se 
napotimo k družinski grobnici . Prav tu bi 
lahko slišali več o življenju Tavčarjevega 
rodu, pa ni nikogar, ki bi nam to opisal. 
Občina Škofja Loka svojega rojaka vse pre
malo časti. 

Avtobus nas odpelje proti Hlegošu. D o 
vrha se je potrebno kar potruditi. Kar malo 
zasopli ga dosežemo. Da, tu je bil posnet 
del filma Cvetje v jeseni. Izjemni razgled se 
odpira na vse strani. Vendar našo mladino 
bolj zanimajo bunkerji Rupnikove linije, o 
kateri vse do sedaj niso vedeli ničesar. Zato 
jim je beseda o tem zanimivejša kot vse 
drugo. Na povratku se ustavimo pri planin
skem domu. Malo je treba obnoviti moči. 
Zabavni del izleta nadaljujemo na Hlavčih 
njivah ob penzionu Rezka, kjer imajo dva 
manjša bazena, vodni tobogan, gugalnice 
in druga igrala, tako da nobenemu obisko
valcu ne more biti dolgčas. Pa tudi hrana je 
odlična, to že lahko trdim, saj smo jo preiz
kusili . Na poti domov nekateri malo kle
petajo, drugi pa kar zaspijo. Kaj hočemo, 
dan je bil naporen. 

Županova jama - Kolpa 
Za zadnji izlet je manj zanimanja vendar 

najvztrajnejši pridejo. Odpel jemo se skozi 
Grosuplje do Zupanove jame. Lep gostinski 
lokal, last VELE iz Domžal, sameva zaprt. 
Gotovo denarja, ki bi ga prinašal, nihče ne 
potrebuje. Dolgoletni vodnik turističnega 
društva nas sprejme in popelje v podzemni 
svet. Bogastvo kapnikov in pripoved 
našega vodnika tako prevzame mlade 
obiskovalce, da mu skoraj pobožno sledijo. 
Izvemo, da je jamo odkri l tamkajšnji župan, 
zato se tudi tako imenuje. Občudujemo ne
topirje, k i se spreletavajo nad nami. Kako 
dobro se znajdejo med kapniki in temačni
mi oboki . Našega vodnika pa preseneti 
mladi polh. ki je kdo ve kje zašel v jamo. Po 
ogledu si še potešimo žejo pri malem ki
osku turističnega društva in pokramljamo z 
našim vodnikom, nato pa se odpeljemo v 
Adlešiče k Staremu podu ob Kolpi . Kaj 
hitro smo v vodi. D o b i m o tudi dva čolna, 
tako da si veslanja željni lahko privoščijo 
svoje užitke. Nekateri se raje ukvarjajo z 
namiznim nogometom, dolgčas pa očitno 
ni nikomur. Po kosilu se odpravimo na 
igrišče za odbojko na mivki . Kar dobro se 
razgrcjejo igralske in navijaške strasti. Nato 
pa zopet v vodo in že je čas za povratek. 
Razigranost ne zapusti skupine niti na poti 
domov. Oglasi se pesem. Nato pa dekleta, 
ta so vedno v večini, obkrožijo Klemna in 
začne se igrica z vprašanji, na katera je 
treba pošteno odgovarjati. Tu se pokaže, 
kdo je bolj zvit, in Klemen izve marsikatero 
skrivnost Zabava se konča šele v Lukovici. 

Srečanje s starši 
Počitniški izleti so že drugo leto za nami. 

Zato smo pripravili še zaključno srečanje 
udeležencev in staršev. To nam je omogoči
lo Turistično društvo Gradišče, ki nam je 
velikodušno prepustilo igrišče in brunari-

Tudi gugalnice niso samevale 

co. Mladi so na igrišču igrali košarko. Vod
niki so se seznanili z diplomirano peda
goginjo Nino Zelenjak, ki se je odzvala 
našemu vabilu pri pripravi popolnejšega 
programa počitniških dejavnosti. 

Starši so se strinjali, da je s programom 
nujno nadaljevati. Prav tako pa verjamejo, 
da bi širitev programa koristila vsem. Do
govoril i smo se, da bo gospodična Zele
njak uvajala v strokovno delo z mladimi 
skupino študentov in dijakov. Pripravili 

bodo celoten program dejavnosti. Zelje 
mladih pa bodo izvedeli iz ankete, ki jo 
bodo že v oktobru izvedli na Osnovni šoli. 
Prav tako bo nekaj izletov tudi med šol
skim letom. 

S tem srečanjem se vsekakor začenja 
večja skupna skrb za mlade v naši občini in 
upamo, da bodo to dejavnost podprl i tudi 
tisti, ki tako prepotrebno delo lahko tudi 
finančno omogočijo. 

V. (i. 

Starši so premlevali p red lagano 



NA VELIKEM JELNIKU SO SUSI ZAVILI VRAT 
Nova asfaltirana cesta (no majč

keno makadama je še, da vaščani pre
hitro ne pozabijo, kako je bilo preti 
leti), pelje v lepo, z zelenjem obdano 
hribovsko vasico Vel ik i Jelnik nad 
Blagovico, kjer so predali svojemu 
namenu nov vaški v o d o v o d . Za to 
priložnost so se zbrali vaščani, občin
ski vel možje, predstavnika javnega 
komunalnega podjetja Prodnik D o m 
žale, predsednik P G D Blagovica, go
spod župnik Vrtovšek, (predsednika 
krajevne skupnosti ni bilo, njegovega 
opravičila pa tudi ne). 

Kl jub deževnemu vremenu in 
precejšnji zamudi nekaterih zaradi 
prometnega zastoja v do l in i so to 
p o m e m b n o pridobitev pr imerno po
častili. 

Podžupan Franc Cerar je v kratkem 
govoru povedal, da je vasica v dveh 

O b uradni otvoritvi vodovoda so se zbrali domačini in povabl jeni gostje 

Tako, vodnjak na Velikem Jelniku je uradno predan svojemu namenu 

letih mnogo pridobi la . Najprej lani 
asfaltirano cesto in letos še svoj lastni 
votlohram. Poudari l je velik trud in 
Zavzetost Občine, da tudi manjše hri
bovske vasi dobi jo ustrezno infra
strukturo in s tem boljše pogoje za bi
vanje, kajti prevelika skocla bi bila, da 
se zaradi slabših pogojev ljudje selijo 
v do l ino , hiše pa ostajajo prazne in 
polja neobdelana. Naša občina zeli m 
v korak z drugimi razvitejšimi obči
nami, zato se tudi vsak malo večji 
strošek povrne v obl ik i zadovol jnih 
in srečnih l judi. 

Predsednik gradbenega odbora 
Janez Lavrič je nanizal podatke, 
zgodbe in nezgode ob graditvi vo
dovoda. Pričeli so ga graditi davnega 
leta 1994, ko SO stekli prvi pogovor i z 

gospodom D u h o v n i k o m , takratnim 
direktorjem Komunalnega podjetja 
Domžale in krajevno skupnostjo 
Blagovica. Sprva SO potegnili cevi do 
Zlatenka. No, prišla je odcepitev od 
občine Domžale in nova občina Lu
kovica. Seveda se je delo za nekaj 
Časa zaustavilo, imeli so nemalo pro
blemov z urejanjem dokumentaci je, 
pa vendar so počasi le napredovali. 
Kopali SO pO etapah, zgradili najprej 
vodohram, uredil i črpališče in elektri
ko, nabavili dve črpalki in končno le 
prišli do lastne vode. Pove se, da je 
v o d o v o d financirala Občina Luko
vica, da je bil izvajalec del podjetje 
Utrip iz Trzina, da so izkop za cevi 
opravi l i vaščani sami, kakor tudi za 
SUtje le-tega (dva kilometra in dvesto 

metrov), da je rezervoar in črpališče 
delalo gradbeno podjetje Krizman iz. 
Imovice, da bo za vzdrževanje skrbe
lo javno komunalno podjetje Prodnik 
iz. Domžal in da je tudi priključke do 
hiš plačala Občina. 

Tomaž Cerar je povedal , da je 
investicija znašala približno trideset 
mil i jonov tolarjev, da je bi l teren 
izredno težaven zaradi strmine, da so 
vsi vaščani vložili veliko svojega dela 
kakor tudi finančnih sredstev. Četudi 
je bi l to za občino velik strošek, se bo 
leta povrni l . Ljudem poleti ne bo vec 
treba gledati v nebo in prositi dežja, 
gasilci bodo imeli malo manj dela z 
clovažanjem vode, kajti ena vas je že 
preskrbljena. 

Tudi gospod Stražar z javnega ko
munalnega podjetja Prodnik se je ve
selil s krajani in obl jubil , da bo pod
jetje redno vzdrževalo v o d o v o d in 
skrbelo za dobro pitno vodo. Pohvalil 
je še vsestransko korekten odnos 
Občine do vseh. 

Župnik Jože Vrtovšek je zatem bla
goslovil novo pridobitev vasi in 
vaščanom zaželel, da b i se d o b r o 
počutili in se skupaj veselili tega 
vodovoda - vira življenja. 

Naj m i b o za konec prispevka 
dovol jeno dodati , kako bi bilo prav, 
da bi se prav vsi vaščani, mladi in 
stari, veselili tako p o m e m b n e pri
dobitve, da bi se pozabili nekateri 
prepiri . In moram dodati še to, da ni 
prav, da se zaradi nekaterih medse
bojnih nesoglasij grozi osebi, ki je ta 
dogodek prišla samo zabeležit. 

Milena Bradač 



DAN NARODNIH NOS 
V KAMNIKU 

Znano je, da je teden narodnih no.š 
ena največjih prireditev v Sloveniji, s 
tem pa vel iko zanimanje za o g r o m n o 
množico l judi širom naše domovine . 

Prav zato se že vrsto let slednje 
udeležujejo noše tudi iz naše občine. 
Pred leti že dokaj organizirano, na za
vidl j ivi ravni. Žal pa se zadnje obdob
je udeležujemo vse bolj neorganizi
rano. Letošnje prireditve smo se 
udeležili z nekaj vozovi , seveda brez 
medsebojne povezave, kar je doka
zovala naša prisotnost v povork i , saj 
smo bi l i vrinjeni med ostale 
udeležence, žal brez napisane table, 
ki bi organizatorjem in vel iki množici 
gledalcev predstavljala nas in našo 
občino. Težko je kogar kol i obsojati, 
zakaj tako, a vseeno menim, da b i 
nekdo le moral poskrbeti vsaj za 
osnovno stvar, to je pravočasno pri
javo organizatorju, vsekakor pa b i 
moral imeti nekdo o d zastopnikov ali 
udeležencev v ospredju napis Luko
vica. 

M o r a m priznati , da se je naši ne
organiziranosti čudil tudi sam orga
nizator, čeprav je izrazil ve l iko željo 
za našo udeležbo tudi v prihodnjem 
letu. Udeležbo smo m u z veseljem 
obl jubil i , pa le zakaj je ne bi , saj je to 
tudi naš praznik. 

T. Habjanič 

Tudi letos je velika množica bučno pozdrav l ja la udeležence nos. Andrej iz Vidma se s svojim vozom udeležuje že 

vrsto let 

lika narodnih noš v Kamniku so se udeležil i tudi naši občani 

GOSTILNA POTRBIN 

Skupina upokojencev iz Moravč 

J o ž e ima gost i lno 6 let. Je družinska, 
tik ob glavni cesti Lukovica - Trojane -
Celje, poznana je daleč naokol i , tudi v 
sosednji občini Moravče. V gosti lni se 
vsako leto večkrat ustavijo iz le tniki : 
upokojenc i , planinci, borc i in družinski 
člani, iz le tnik i so vedno d o b r o sprejeti, 
o b p r e d h o d n e m naročilu avtobusa z. 
lačnimi potn ik i , ki se vračajo z izleta po 
Štajerski. O b domačem kosilu in hitri 
postrežbi lastnika Jožeta so zadovol jni in 
se radi vračajo v lepo urejene gostilniška 
prostore, v katerih nudi jo kosila, malice 
in jedi po naročilu. Lahko pa sprejmejo 
d o 65 oseb za obletnice, rojstne dneve, 
poroke, b i rme in drugo . Gost i lna Potrbin 
v Z i d e h 10 pri Trojanah je odprta vse 
dneve, od 6. ure zjutraj do 23. ure, o b 
sobotah in praznik ih pa celo d o 01.00 
ure. Imajo še veliko načrtov v pestri 
p o n u d b i z. a jdovimi žganci z obaro, 
pečenicami s k is l im zeljem, s i rovimi 
.št n i k I j i in še nečim, kar je pridelano na 
domač način, je povedal pri jazni in na
smejani lastnik gosti lne Jože . 

Moravski upokojenci želijo družin
skemu kolektivu POTRBIN veliko obiskov, 
dobre domače hrane in vina. Želja vseh 
izletnikov pa je, da se bodo obiski še 
ponovil i . 

Jože Novak 



k u l t u r a 

KORENINE SLOVENSKEGA NARODA 
Slovenska konferenca Svetovnega 
slovenskega kongresa 

Voditelj i konference na Ptujskem gradu Romanski dvorani . Sedijo od leve proti desni, Pavel Tulajev, Ivan Tomažič, 

Anton Ambrožič, ter govornik Joško Šauli 

V našem glavnem mestu so se 17. in 18. 
septembra /brali znanstveniki in poznaval
ci na prvi mednarodni konferenci Veneti v 
etnogenezi srednjeevropskega prebival
stva. 

Na začetku posvetovanja so p o z n a v a l c i 
počasti l i s p o m i n na Mateja B o r a - velikega 
p o z n a v a l c a venetske k u l t u r e . Naj n a š t e j e m 
vsaj neka j n j e g o v i h s o d o b n i k o v - znanih 
predavatel jev , k i s o svoje d o s e ž k e v študiju 
tega, do zdaj n e r a z i s k a n e g a p o d n u ja. 
p r i p r a v i l i in p r e d s t a v i l i na k o n g r e s u . T i so : 
p o k r o v i t e l j , p r o f e s o r in pater Ivan TomaŽi« 
z D u n a j a , k i je p r e d s t a v i l t e m o Veneti SO 
začetek slovenskega n a r o d a ; Pavel V l a d i m i -
rovič Tula jev iz. M o s k v e , k i je d o k a z a l , t la 
r u s k i n a r o d izhaja iz Venetov ; J o ž e Skul j i z 
K a n a d e , k i je p o k a z a l na sorodnosti m e d 
indoarijskimi in s l o v a n s k i m i j e z i k i ; J a n e z 
< l i c š n i k iz Ljubljane, k i je g o v o r i l o p r i m e r 
j a ln i m e t o d i v j e z i k o s l o v j u : Vojislav P. 
Nikčevič iz Č r n e g o r e ; A n t o n v A m b r o z i c i z 
K a n a t l e ; Peter J a n d a č e k iz Ncvv M c x i c a ; 
G i a n c a r l o Tomezzoli i z Nemči je ; Bošt jan 
K i a u t a iz N i z o z e m s k e ; A n t o n S k e r b i n c iz 
K a n a d e ; J o ž i c a G e r d e n iz Avstral i je ; A lek
s a n d e r Donski iz Makedonije; M i l a n V. 
Smolej i z F i n s k e in m n o g i predstavniki iz 
S loveni je . 

R a z p r a v e so t l o k a z a l e , tla s m o S l o v e n c i 
nasledniki V e n e t o v in tla b i v a m o na tej 
Zemlj i Ze o d p r a d a v n i n c . N a s p r o t n o pa so 
o v r g l e nedokazane teori je , d a s m o S l o v a n i , 
ki s m o prišli izza U r a l a . Zato je v p r a š a n j e 
bratstva s s l o v a n s k i m i n a r o d i n a r a v n o s t 
s m e š n o , saj noben s l o v a n s k i j ez ik n i m a 
dvojine, r azen s l o v e n s k e g a in davnega 
v e n e l s k e g a . Po F v r o p i je ze dal j časa z n a n o , 
da n a p i s e iz p r a d a v n i n c l a h k o r a z b e r e j o le 
s l o v e n s k i v e n e t o l o g t ali p o naši i z g o v o r j a v i 
SLOVENETOLOGI. Po dvodnevnih p r e d 
s tavi tvah in r a z p r a v a h s o s k l e n i l i , tla z de 
l o m nadaljujejo tudi naslednje leto na s lo
v e n s k i k o n f e r e n c i S v e t o v n e g a s l o v e n s k e g a 
k o n g r e s a . Kadi b i u s t a n o v i l i center, kjer b i 
na e n e m m e s t u l a h k o dobili vsa dokazana 
z n a n s t v e n a o d k r i t j a in literaturo za 
raz iskave o s l o v e n c l o l o g i j i . P o h v a l n o je že 
lo , da so se s l o v e n s k i in tuji s t r o k o v n j a k i 
s p l o h pričel i p o g o v a r j a t i na a k a d e m s k i rav
ni o tej t e m i , v e n d a r b o p o t r e b n o še v e l i k o 
dela in časa , p r e d e n se b o t l o o n o v i h 
spoznanjih učili učenci v šolah. Tudi na tem 
področju se kaže m o č k o n t i n u i t e t e e n o u m 
nega razmišl janja. Več s t r o k o v n j a k o v si za
l i ska OČi p r e d n o v i m i o d k r i t j i , saj so v na 
SprotjU z n j i h o v i m i načel i . Pri r a z i s k a v a h bi 
m o r a l i upoštevat i vse m o ž n e v i re , ne s a m o 
tiste z g o d o v i n e , k i so jo p i s a l i z m a g o v a l c i 
vojn. 

V o k v i r u S l o v e n s k e k o n f e r e n c e Sve
t o v n e g a s l o v e n s k e g a k o n g r e s a je v petek , 
26. 9. 20(11, na gradu Ptuj p o t e k a l a p o d o b n a 
Konferenca, katere p o k r o v i t e l j je bila mar i 
borska univerza, v p r e l e p i r o m a n s k i dvora
ni se je k a r t r lo p o s l u š a l c e v iz vsega sveta, 
s a j se je z b r a l o na e n e m m e s t u na jveč 
znanih s l o v e n e t o l o g o v , kot so : Ivan To
mažič, J o š k o Savl i , Pavel Tulajev, O s k a r 
K o g o j i tn, , pre t lava l i SO z b r a n i množic i , k i je 
na koncu p o s l a v l j a l a vprašanja in p o t l -
Vprašanja, O d g o v o r i so b i l i v e č i n o m a z e l o 

prepričl j ivi . O m e n i m s a m o stavek po
diplomskega študenta iz N e p a l a , k i je v 
l e p o govoreč i s lovenšč in i p o v e d a l : »Prišel 
s e m na študij v m o j o pras taro domovino 
Sloveni jo.« L a h k o m i ver jamete , d a je požel 
bu< en a p l a v z . 

Po k o n č a n i h predavanjih je s l e d i l a p r v a 
razstava z n a s l o v o m »Veneti na Slo
venskem«, k i jo je p r i p r a v i l S v e t o v n i s lo
v e n s k i k o n g r e s v sodelovanju s Knjižnico 
K a n a P o l n a na Ptuju o b desetletnici sa
m o s t o j n e s l o v e n s k e države, v o k v i r u let 
nega srečan ja k o n f e r e n c e s l o v e n s k i h 
z n a n s t v e n i k o v in raz i skovalcev . P o k r o v i t e l j 
razstave pa ter Ivan T o m a ž i č je o d p r l razsta
v o i n poudaril, k a k o p o m e m b e n p r i s p e v e k 
je to za S l o v e n i j o s k u p a j s s l i k o v n i m g r a d i 
v o m iz k n j i g e Zakladi tisočletij, podnaslov-
Ijene Z g o d o v i n a Slovencev o d neant ler ta l -
Cev do S l o v a n o v . Preti o b i s k o v a l c i so 
a r h e o l o š k e na jdbe , k i potr ju je jo odkritja 
s l o v e n e t o l o g o v . Našli so kn j ige , k i so b i l e 
r a z g l a š e n e za i z g u b l j e n e in so stare več kot 
lisoc let. Naslednji g o v o r n i k je bil vodja 
knj ižnice in p r i p r a v e razstave. O p i s a l n a m 
je p o g l e d e na tO razstavo ter p o u d a r i l , tla so 
razstavo načrtovali in p r i p r a v i l i tako . tla jo 
bo moč p o s t a v i t i tudi drugje v S loveni j i ali 
i z v e n nje. ( Z a i n t e r e s i r a n i za razstavo naj se 
p o v e ž e j o s Kn j ižn ico Ivana Potrča na Ptuju) . 
Na panove piščali n a m je nato za igra l z n a n i 

s l o v e n s k i a n s a m b e l . Glasbilo t rs tenke (ali 
p a n o v e p išča l i ) so prvič p r i k a z a n e met i 
V e n e t i v železni dobi, kar dokazuje p o s l i k a 
v a n a vaški s i n i l i . Z a d n j i g o v o r n i k je b i l 
župan o b č i n e Ptuj, tir. M i r o s l a v Luci. G o v o 
ril je o v e l i k i p r i d o b i t v i in o d p r t j u n o v i h 
r a z s t a v n i h p r o s t o r o v , l e p o p o z d r a v i l gos te 
i z d o m o v i n e i n tu j ine ter j i m zaželel pri jet
n o počutje in b ivan je n a Ptuju. 

M e t i udeleženci razstave je b i l o zaznati, 
d a je prireditev dobro uspe la . I z v i r n i d o k u 
m e n t i in najdbe so predstavl ja l i b o g a t o 
Z g o d o v i n o V e n e t o v in p r v i h n a s t a n k o v dalj
n i h p r e d n i k o v S lovencev . Pret i razsta
v i š č e m s o nas p o g o s t i l i Ptujčani z d o b r o 
v i n s k o k a p l j i c o i n d o m a č i m i d o b r o t a m i . 
G o s t j e s o se v e s e l i l i tega d o s e ž k a in k r a m 
ljali d o l g o v n o č . M e t i p o g o v o r o m z O s k a r 
j em K o g o j e m , s e m i z v e d e l , tla so b i l i V e n e t i 
na jbol jš i vzgo j i te l j i kon j , tako k m e č k i h , vo
jaških in paradnih k o n j . V s e tO je r a z b r a l i i z 
m o t i v o v vaške s i tu le . S a m s e m se o b t e m 
z a m i s l i l : m a r je l i p i c a n e c p o nakl juč ju 
d o m a v Sloveni j i? Pričela se je mrz l i čna d i r 
k a za a v t o g r a m e na jveč j ih s l o v e n e t o l o g o v . 
Predstavl ja l i so v e č j o v r e d n o t o k o l f i l m s k e 
z v e z d e , saj so p r e d s t a v n i k i e t n o g e n e z e 
s l o v e n s k e g a n a r o d a . Prihodnjič b o m ob
javil p o v z e t k e in zakl jučke Sve tovnega slo
v e n s k e g a k o n g r e s a . 

Danilo Kastelic 

Utrinek iz razstave, Veneti na Slovenskem, Ptuj 2001 



k u l t u r a 
UBEŽNIK, POVEST IZ ČRNEGA 

GRABNA 
Z v e l i k i m zanimanjem smo Krašnjani 

v p o l e t n i h d n e h spremljali priprave na 
novo dramsko delo, k i ga je pripravl jalo 
K U D Fran Maselj - P o d l i m b a r s k i iz Kra.š-
nje in z nestrpnostjo pričakovali premie-
ro, k i je bi la 13. septembra o b 20. uri na 
prostem b l i z u Miklavčeve domači je . 

smo bi l i p o d avstrijsko oblastjo, ter so se 
naši fantje raje kot da bi šli v dolgole tno 
vojsko, skrivali pred oblastjo in odšli med 
rokovnjače. To izv i rno povest je za to 
priložnost dramatiziral dramaturg Jernej 
Novak, režiral Peter Mili tarov, scenarist 
pa je b i l M i l a n Hrast. 

D i h je zastal človeku o b p o g l e d u na 
enkraten začetni prizor, ko so mladi ple
salci ubrano in doživeto ter d o p o p o l n o 
sti izdelano koreografi jo p o d vodstvom 

M l a d i pri plesu ob mletju prosa 

Duša predstave, iniciator, organizator 
in pomočnik režiserja je b i la tudi tokrat 
Vera Beguš, k i je v brskanju p o naši zgo
d o v i n i našla v Slovenskem glasniku 1867. 
leta objavljeno povest domačina Jožeta 
Podmilšaka, Ubežnik. Z g o d b a pripove
duje o življenju v naši d o l i n i konec 18. in 
v začetku 19. stoletja, točneje v času, ko 
so se v naših krajih zadrževali Francozi in 

Saše Kosten - Lobret ter o b glasbi To
maža Habeta zaplesali o b mletju prosa. 

Kot začarani smo spremljali dogajanje 
na o d r u in se navduševali nad igro 
domačih amaterskih igralcev. Nihče nas ni 
razočaral, vsi so b i l i dobr i , nekateri pa so 
nas s svojf) igro še prav posebno navduši
l i . Občudovala sem Roka Capudra, k i je 
doživeto zaigral ubežnika Jurija, pa 

njegovo nežno in krhko dekle l.ojziko, ki 
jo je zaigrala Špela Hribar. Fnkratna je bila 
Pavla Jeras v vlogi dekle Neže, pa vaški 
posebnež Petrač, k i ga je zaigral Jože Pu-
stotnik, pa tudi krčmar, župan, fajmošter, 
kmetje, razbojniki , dekleta, Blagovičani, 
vaščanke, mame, skrivači, cesarjevi in 
francoski vojaki, godci. . . V igri so nastopili 
tudi otroci , ki so s svojo prisrčnostjo, 
neposrednostjo in zvedavostjo popestri l i 
dogajanje na o d r u . 

Glasba je bi la mojstrsko dodelana. 
Zasluge za to ima Slavko Avsenik ml . Tudi 
kostumi so bi l i nekaj posebnega. Bi l i so 
enotni , sivi in so ponazarjali takratne 
težke čase. Izdelale so jih domačinke, ki 
SO s tem dale svoj prispevek društvu in 
kraju, ludi scena se je imeni tno vklaplja-
la v okolje: potok, pokopališče na vzpeti
n i , cerkveni zvonik v ozadju, konji z vo
zovi , francoski jezdec na konju - vse je 
b i l o d o m i s e l n o in n e p o z a b n o . 

V predstavi je nastopalo nad 70 igral
cev, najmlajšemu je b i lo sedem let, naj
starejšemu sedemdeset. Spet je prišla d o 
izraza krašenjska množičnost. M n o g i so 
pomagal i , m n o g i so moral i d o m a 
potrpeti in popri jet i za d o d a t n o delo. 
J o ž e Hrovat j im je za to priložnost 
odstopi l travnik. Vel iko dela je bi lo 
opravl jenega pri postavitvi scene, navo
zu zemlje, napeljavi elektrike in še 
m n o g i h drugih stvareh. M a r s i k d o je v teh 
tednih opravljal "tri šihte", enega v službi, 
drugega doma, tretjega pa na vajah, ki so 
se zavlekle p o z n o v noč. Nihče ni 
o b u p a l . Ves njihov t rud n i b i l zaman, saj 
SO nam podar i l i nepozaben večer. Takšni 
večeri naj bi b i l i vsaj štirje, pa j im je, žal, 
zagodlo vreme. Zaradi dežja j im je uspe
lo odigrat i le dve predstavi (četrtek, so
bota). Kakšna škoda! Zanje, ker so v to 
delo vložili tol iko truda, časa in tudi de
narja, ter za nas, o z i r o m a za tiste, k i igre 
sp loh niso v ide l i . U p a m , srčno upam, da 
nas b o d o še razveseljevali s to igro. Če ne 
to jesen, pa vsaj spomladi . Kes bi si jo še 
rada ogledala. 

Boža Požar 

STO LET TRAMVAJA 
Zaprite oči in si predstavljajte, da delate 

v prestolnici pred 80 do 100 leti. Predstav
ljajte si oddih, ki vam počasi sprosti vse 
telo, ko zaslišite tisto znano zvončkljanje, 
tisto znano škripanje, ki ga povzroča le 
nekaj - tramvaj, ko z veliko hitrostjo za 
takrat drvi po ljubljanskih ulicah in prevaža 
ljudi v službo, iz nje... ali pa kar tako, ker se 
je imenitno peljati v njem. Sedaj odprite oči 
in se odpravite v bučno, zadušljivo, pre
natrpano Ljubljano. Ljubljano, v kateri vsa
kokrat, ko imate opravek v nji, trepetate, da 
boste našli parkirni prostor dovolj bl izu 
kraja, kamor želite; Ljubljano, v kateri ne
prestano trepetate, da vam bodo odpeljali 
avto; Ljubljano, po obisku katere vedno za
spite utrujeni, kakor bi bili delali v rud
niku... 

Nedolgo tega je slovenska prestolnica 
praznovala stoletnico javnega prometa -
pred stotimi leti, natančneje 6. septembra 
1901, je namreč po ljubljanskih ulicah prvič 
zapeljal tramvaj številka 5. Slovenci smo to 

novo življenjsko dobrino sprva zelo opti
mistično sprejeli in tudi vestno uporabljali, 
vse dokler ni tramvaj povzročal prevelikih 
'zamaškov' v prometu. Tramvaje so vzeli iz 
uporabe 20. decembra 19S8, dneva, ki se ga 
nekateri spominjajo tudi pod imenom 
"pogreb tramvaja", takrat so tramvaje za
menjali avtobusi in trolejbusi. 

Proslavo oz. zaslugo za prvi tramvaj si je 
od mesta Ljubljana, bolj ali manj upra
vičeno, prilastilo Javno podjetje Ljubljanski 
potniški promet (JP LPP), ki je na svojem 
sedežu v sodelovanju s strokovnjaki pri
pravilo razstavo s kratkim fi lmom, v okviru 
stoletnice pa je JP LPP izdal tudi pri
ložnostni poštni žig z motivom tramvaja in 
priložnostne žetone v obl iki številke 100. 

Odziv i na stoletnico so po Sloveniji ra
zlični. Najbolj odmeven je seveda kulturni 
- založba Sanje je namreč pripravila razsta
vo in kratki film Requiem z. zgodovino 
tramvaja v verzih..., tretji del projekta za
ložbe Sanje je precej zahtevnejši od raz
stave in knjige. Na eno vidnejših ljubljan
skih lokacij želijo postaviti prenovljen 
tramvaj in v njem urediti knjigarno Fantazi

ja Ekspres (ime izhaja iz Ježkove pesmi Za 
dva groša fantazije). Tu naj bi se dogajale 
tudi najrazličnejše kulturne prireditve in 
otroške lutkovne predstave. 

Mestnim svetnikom pa so Slovenske 
železnice dale v preučevanje tudi načrt za 
ponovno uvedbo tramvajev v Ljubljani. Ti 
naj bi vozili po ulicah, zaprtih za ostali pro
met, uporabljali pa naj bi tudi že obstoječo 
infrastrukturo Slovenskih železnic. Obseg 
teh prevozov (mestni, primestni, medmest
ni do Domžal, Kamnika) še ni znan. 

Za zaključek pa se obrnimo tudi vase ..• 
kakšen pa je pravzaprav promet v na.ši lju
bi, zdaj ne več tako zakotni občini. Pro
metna rešitev - Avtocesta Ljubljana - Krtina 
je prinesla občutno zmanjšanje prometa, 
kar velja o d odcepa naprej, hkrati pa je z 
uvedbo semaforja na Želodniku povzročila 
nepretrgan tok avtomobilov v smeri Celje/ 
Maribor. Prvi močan tok pride z izvoza av
toceste, drugi pa po cesti iz. smeri Domžal 
Posledično je praktično nemogoče prečka
ti cesto drugje kakor pri semaforju v Luko 
vici . Le kaj si mislijo o tem na.ši šolarji?! 

Danilo Kastelic 



mi je rekel predsednik Turistično olep
ševalnega društva Brdo Lukovica. Pnain-
štiridesedetno društvo, ki je svoj čas 
združevalo vašcane vseh okoliških vasi, 
doživlja kritično obdob je zaradi neak
tivnosti svojih članov. Predsednik, go
spod France Pavšek, ugotavlja, da se 
zlasti krajani Lukovice premalo zmenijo 
za svoj kraj. V društvu zlasti pogrešajo 
mlade, pa tudi prisel jeni krajani ne 
kažejo nobenega posebnega zanimanja. 

Očitna nezainteresiranost se kaže v iz
gledu vasi in slabi udeležbi vaščanov na 
prireditvah, še bolj pa pri pr ipravi le teh. 

Društvo ima v lasti Rokovnjaški 
gozdiček, k i je pr imeren za m n o g e pr i 
reditve. Tu bi lahko našli svoj prostor 
mlajši in starejši prebivalci Lukovice in 
okoliških krajev. Seveda je prostor 
potrebno p r i m e r n o urediti in nato tudi 
vzdrževati red v njem, kar b i o b rednih 
aktivnostih ne bi lo težko. Gotovo je, da 

redki aktivni člani društva tega ne zmore
jo sami. Ideje, k i bi bile uresničljive na 
tem prostoru, so prav gotovo v glavah 
mlajših l judi in te bi društvo hotelo pri
dob i t i v svoje vrste. Pa ne samo za delo , 
ampak tudi za vodenje društva. M l a d i 
ljudje, neobremenjeni z dogajanjem v 
preteklem o b d o b j u , bi vsekakor lahko 
delo društva o b n o v i l i , mu dodal i nove 
vsebine in povezal i tudi druga društva v 
s k u p n i h napor ih , da d o b i naš prostor 
prepoznavnost , ki jo je svoj čas imel , tudi 
zaradi sodelovanja različnih društev p r i 
s k u p n i h projektih. Prav gotovo bi bila 
dobrodošla družinska srečanja o b ne
deljskih p o p o l d n e v i h za mlade družine, 
Če bi se pr ipravi lo nekaj iger za naj
mlajše. V prostorih, k i obstajajo, b i se 
lahko srečevali mladi , ki bi v poletnih 
mesecih lahko pr ipravi l i tudi koncertne 
in plesne prireditvi- . Pa tudi kakšen ples 
ni večer za starejše ne bi bi l odveč. 
Možnosti je vel iko, zato si g o s p o d Pavšek 
želi, da bi jih s p o m o č j o zainteresiranih 
novih članov čimbolj izkorist i l i . Tudi tek
movanje med vasmi v urejenosti krajev bi 
lahko izgled Črnega grabna spremeni lo . 

"Želim prepustit i vodenje društva 
mlajšim," pravi gospod Pavšek, "sam pa 
bi želel le pomagati p o svojih močeh, da 
bi de lo lažje steklo." 

Izziv je tu! Zdaj je na vas, k i živite v 
bližnji ali daljni oko l i c i , da se odzovete. 
Zagotovo vam ni vseeno, v kakšnem 
prostoru živite. Naredite nekaj za lepši 
jutri, saj vsi vemo, tla lepe stvari brez dela 
pr ide jo same o d sebe le v pravljicah, 

V G 

ČEBELARSKO POTEPANJE 
Čebelarji čebelarskih društev L u k o v i 

ca in Mengeš so se o d p r a v i l i na Štajer
sko. Za pol SO si izbral i pri jeten sončen 
d a n in temu primerno je b i l o tudi 
razpoloženje . Najprej SO o b i s k a l i trgov
ski center V F M A v Mariboru, kjer SO iz
b o r n o založeni z. vsemi pripomočki za 
čebelar jen je . V c e n t r u jih je pričakal 
gospod Pušnik, p o d p r e d s e d n i k Čebe
larske zveze Slovenije, k i j ih je v ta de l 
Štajerske tudi povab i l . Ogledovanje vsa
kovrstnih pr ipomočkov je trajalo kar 
t lo lgo, pa tudi n a k u p i so se izplačali, saj 
je b i l o vse m o g o č e k u p i t i z desetodstot 
n i m p o p u s t o m . T o l i k o različne steklene 
embalaže težko najdeš na e n e m mestu. 
Pa tudi d r u g i h p r o i z v o d o v ni manjkalo . 
* )< i i n o s m o bi l i vitleti ze lo utrujeni , zato 
nas je naš gostitelj pogost i l z o k u s n o 
mal i co . Zatem s m o o b i s k a l i našega roja
ka iz M o r a v s k e d o l i n e , k i živi v b l i z i n i 
M a r i b o r a in je e d e n večjih čebelarjev v 
Sloveni j i . Svoje Čebele pase na o b r o n k i h 

Pohorja. Tam Ima tudi svoj čebelarski 
d o m . Razkazal je toči lnico medu in 
d r u g e pr iprave , k i jih ima za č e b e 
larjenje, Janez Brvar s icer ni pozabil 
M o r a v s k e doline, vendar m u njegove 
čebele ne dopuščajo dosti časa, tla b i 
kaj večkrat o b i s k a l domaČi kraj. 

Pri Janezovem čebeljnjaku 

< rlavni tlel s t r o k o v n e g a o g l e d a pa je 
bi l v d v o r c u Be inava . l a m so b i l i 
razstavl jeni različni panj i in čebe larska 

o r o d j a o d p r v i h časov čebelar jen ja d o 
danes . Neka j p r o s t o r o v d v o r c a so m a r i 
b o r s k i čebelar j i najel i in tam o d p r l i 
p r a v i čebelarski muze j . Razstavl jeno je 
tudi nekaj l i terature iz prejšnjih časov. 
Predstavl jeni so p o m e m b n i čebelar j i s 
tega o b m o č j a . Že prejšnji d a n so 
o p r a v i l i ocenjevanje m e d u , k i je b i l ta 
d a n n a m e n j e n tudi n a m v preizkuša
nje. Seveda t u d i m e d i c a i n m e d e n o 
žganje n i m a n j k a l o p a p e c i v o z me
d o m . V p a r k u d v o r c a je b i l o za tem 
srečan je čebe lar jev m a r i b o r s k e g a 
okoliša in naših d v e h društev. P o d e l i l i 
so tudi p r i z n a n j a č e b e l a r j e m za n j ihov 
m e d . P o d e l j e n i h je b i l o 13 b r o n a s t i h , 
54 s r e b r n i h in 5 z lat ih p r i z n a n j Nekaj 
v z o r c e v p a je b i l o iz ločenih zarad i pre
m a j h n e čistosti m e d u . Naš župan, ki se
je t u d i udeležil s t r o k o v n e g a o g l e d a , je 
p o h v a l i l p r i z a d e v n o s t čebelar jev p r i 
n j i h o v e m delu, j im čestital za u s p e h e i n 
dal pr iznan je n j i h o v e m u p o v e z o v a l n e 
m u p o s l a n s t v u v s l o v e n s k e m p r o s t o r u . 
G o s p o d Pušnik pa se je g o s p o d u Bur j i 
zahval i l za n jegovo sodelovanje S čebe
larsko z v e z o . 

P o u č n o i n z a n i m i v o je b i l o to pote
panje. Le m i n i l o je p r e h i t r o . 

V. G . 



MIKE UR BAN IJ A NADALJUJE Z USPEHI 
V času poletnih poči tnic , ko večina 

mladih preživlja zaslužene poči tnice , 
Mike Urbanija zmaguje na teniških 
turnirjih za mlade do 12 let. Pa pojdi
mo po vrsti. 

V okviru tekmovanj za pokal Alpe 
Adria, za tekmovalce do 12 let, kjer tek
mujejo najboljši tenisači iz Avstrije, 
Italije, Hrvaške in Slovenije, se je 
11-letni Mike med poletnimi počitni
cami udeležil kar treh turnirjev. 

V avstr i j skem m e s t u B o r o v l j e se je v 
p r v i p o l o v i c i avgusta v k v a l i f i k a c i j a h 
m e d 80 t e k m o v a l c i uvrs t i l v f i n a l n o 
t e k m o v a n j e . V f i n a l u je n a s t o p i l o 32 
t e k m o v a l c e v , k i so se p r e b i l i č e z k v a l i 
f ikaci je . M i k e je b i l o č i t n o v v i s o k i for
m i , saj je p r i k a z a l i z r e d n o d o b r o i g r o 
i n že v p o l f i n a l u v i s o k o p r e m a g a l naj
b o l j š e g a avstr i j skega t e k m o v a l c a z re
z u l t a t o m 6:0, 6:1. S t e m d o s e ž k o m je 
p s i h o l o š k o r a z v r e d n o t i l svo jega na
s p r o t n i k a v f i n a l u , r a v n o tako Avstr i j ca , 
tako d a je ta f i n a l n i d v o b o j p r e d a l b r e z 
bo ja . 

V d r u g i p o l o v i c i avgusta je t e k m o v a l 
v d o m a č e m M a r i b o r u . T u d i tukaj je 
M i k e p o k a z a l i z j e m n o p r i p r a v l j e n o s t 
in v f i n a l u , kjer se je p o m e r i l o 32 iz
m e d 80 t e k m o v a l c e v , preprič l j ivo pre
m a g a l s l o v e n s k e g a t e k m o v a l c a J a n a 
Tavčar ja z r e z u l t a t o m 6:3, 6:4. 

Nadal je se je v i ta l i j anskem m e s t u 
B i b i o n e v začetku s e p t e m b r a p r e b i l 
m e d f inal is te , kjer je nato v četrt f inalu 
p o h u d e m d v o b o j u z i t a l i j a n s k i m te
n i s a č e m F a b i a n i j e m in oči tni fizični 
p r e m o č i Itali jana, k a s n e j š e g a z m a g o 
valca, i z g u b i l z r e z u l t a t o m 6:2, 6:0. 

T a k o je z d v e m a z m a g a m a in 
uvrs t i tv i jo v četr t f inale ( t u r n i r v Sveti 
N e d e l j i na Hrvaškem je z a r a d i u t r u 
jenost i i z p u s t i l ) , v p o k a l u A l p e A d r i j a 

osvo j i l s k u p n o 1. mesto . S t e m r e z u l 
ta tom p a se je uvrst i l na zakl jučni 
turni r , k i b o v m e s e c u o k t o b r u v Italiji 
- U d i n e . 

P o l e g turn i r j ev za p o k a l A l p e A d r i a 
je n a s t o p i l t u d i na O d p r t e m p r v e n s t v u 
S loveni je v L jubl jani , k i je p o t e k a l o v 
začetku avgusta, in osvo j i l p r v o mesto . 
V f i n a l u je p r e m a g a l M a t i c a Leskovar ja 
z r e z u l t a t o m 7:5, 6:4, 6:1. 

E n e g a i z m e d večji u s p e h o v p a je 
d o s e g e l na B e r g a n t o v e m m e m o r i a l u . 
T u r n i r , k i je p o t e k a l o d 17. d o 19. av
gusta v M a r i b o r u , je štel t u d i z a t u r n i r 
N i k e j u n i o r tour. M i k e U r b a n i j a se je v 
f i n a l u p o m e r i l s p r v i m n o s i l c e m , Jane
z o m S m r a j c e m . Z o d l i č n o i g r o je p o 
h u d e m d v o b o j u n a s p r o t n i k a n a d i g r a l 
z i z v r s t n i m " f o r e h a n d o m " . T a k o je z re
z u l t a t o m , k i odraža i z j e m n o f iz ično i n 
p s i h i č n o p r i p r a v l j e n o s t j o m l a d e g a 
M i k e a , t e k m e c a s 6:1, 7:6, in 6:2 pre 
m a g a l . 

Z a n a m e č e k p a je v " P l a y o f f u " na
s t o p i l z a e k i p o T A ( t e n i š k a a k a d e m i j a ) 
B r e s k v a r L jub l jana in v e k i p n e m d e l u 
t e k m o v a n j i z m e d 24 teniških e k i p i z 
S loveni je osvo j i l d r u g o mesto . 

S e v e d a se p r i takšnih u s p e h i h u p r a 
v i č e n o zastavl ja vprašanje , k a k o 
napre j . V n a s l e d n j e m letu b o M i k e 
n a p r e d o v a l v viš jo starostno k a t e g o r i 
jo ( d o 14 let). S t e m p r e h o d o m se b o d o 
s topn jeva le t u d i zahteve p o večji 
udeležbi na m e d n a r o d n i h t u r n i r j i h . Z a 
d o b r e rezul tate na m o č n e j š i h m e d n a 
r o d n i h t u r n i r j i h in p r e d v s e m i z o b l i k o 
vanje t e k m o v a l c a v t e k m o v a l n e m smis
l u p a je p o t r e b n o p r i d o b i t i izkušnje . V 
ta n a m e n b o s s v o j i m i s t r o k o v n i m i na
sveti p o m a g a l g o s p o d L a d o Hudiček , 
p r i z n a n i t rener iz Prage, k i i m a b o g a t e 

i n d o l g o l e t n e izkušnje s t e k m o v a l n i m 
t e n i s o m , m e d d r u g i m je igral t u d i v 
d v o j i c a h z n e k o č na jbol jš im i g r a l c e m 
A T P lestvice I v a n o m L e n d l o m , sedaj 
pa u s p e š n o t renira m l a d e t e k m o v a l c e 
in je e d e n najbol j i s k a n i h trener jev v 
e v r o p s k e m p r o s t o r u . Na p o v a b i l o 
teniškega k l u b a R O J b o M i k a sprem
ljal na t u r n i r j u N i k e j u n i o r tour, ki b o v 
m e s e c u o k t o b r u na O t o č c u . N a t o p a s 
s v o j i m i s t r o k o v n i m i nasveti in b o g a t i 
m i izkušnjami poskušal p o m a g a t i pr i 
nadal jn j i k a r i e r i i n o b l i k o v a n j u m l a d e 
ga tenisača z a t e k m o v a n j a v m e d n a 
r o d n e m r a n g u . V nadal jevan ju , če h o 
d o s o d e l o v a n j a s češk im t rener jem 
prišlo, si l a h k o o b e t a m o u s p e š n o k a r i 
ero . Vse to b o m o seveda b u d n o 
s p r e m l j a l i . 

Iztok O. 

KUUB DEŽJU ZANIMIV 
NOGOMETNI TURNIR V KRAŠNJI 

Š P O R T N O DRUŠTVO K R A Š N J A je v 
nedeljo, 23. septembra, na asfaltnem 
igrišču pri OŠ Krašnja organizira lo turnir 
v malem nogometu. Kljub deževnemu 
dnevu , saj je o d 9.30 do 18. ure, ko so 
potekale posamezne tekme, neprestano 
deževalo, se je turnirja udeležilo kar 
enajst ekip , in sicer po leg domačinov še: 
AMATERJI TROJANE, D P M BLAGOVICA, 
KELTEK DOMŽALE, R C U L U K O V I C A , 
I H A N , IVI) P A R T I Z A N DOMŽALE, V M 
P N E V M A L J U B L J A N A , M E D I A IZLAKE, 
A N T I M O N TROJANE in ZLATO POLJE. 
Tekme pa sta d o b r o sodila J o ž e G o m b a c 
iz Ihana in Ivan Barlič iz Mengša. 

Že posamezni dvoboj i v predtekmo-
vanju so bili ze lo zan imiv i in izenačeni, 
pa tudi igra je bi la kl jub s labim pogojem 
na visoki kakovostni ravni . Le o s m i m eki
pam iz štirih predtekmovalnih skupin se 
je uspelo uvrstiti v četrtfinale turnirja, 
kjer pa so se posamezna srečanja igrala 
na izpadanje. M e d najboljše štiri ek ipe 
turnirja so se uvrstil i : M E D I A I Z L A K E z 
zmago nad ŠD KRAŠNJA 3 ; 0, KELTEK 
DOMŽALE, ki je bi l z 2 : 0 boljši od 
A M A T E R J E V T R O J A N E , A N T I M O N T R O 
J A N E , ki je premagal I H A N z 2 : 0 in PCI I 
L U K O V I C A z zmago nad e k i p o TVD PAR
T I Z A N DOMŽAI.P z i z i d o m .3:1. 

Najboljša štiri moštva so z. svojima 
p o l f i n a l n i m a dvobo jema v kar precejšnji 
meri ogrela sicer premrzle , a številne 
gledalce, ki so ves dan v lepem številu 
spremljali turnir. M E D I A IZLAKE je fina
list turnirja postala z zmago nad KELTE-
K O M DOMŽALE, Rezultat je b i l 3 : 1. Z 
najtesnejšim i z i d o m dvoboja 1 : 0 pa so si 
pot v finale priigrali tudi nogometaši 
RCU L U K O V I C A z zmago nad ANTI
M O N O M T R O J A N E . 

Najboljša ek ipa na turnirju v malem 
nogometu v Krašnji so bi l i nogometaši iz 
Izlak, ki so p o ogorčenem boju v finalu 



NA TROJANAH SE JE BRCALA 
Ž O G A IN TRESLA MREŽA 

Že nekaj let zapored pripravljajo na 
Trojanah turnir v malem nogometu . 
Letos SO ga pripravili v nedeljo, 26. avgu
sta, za glavni poka l pa se je potegovalo 
kar 12 e k i p iz bližnje in daljne okol ice , 
veliko je b i lo tudi starih znancev s trojan
skih turnirjev, tekme pa sla sodila dva 
sodnika . Lepo s o n č n o nedeljsko p o p o l 
dne je polepšala vesela, razigrana in 
športno motivirana atmosfera na trojan
skem igrišču p r e d gasi lskim d o m o m . 
Letos SO organizatorj i (mladi trojanski 
fantje), 

V sodelovanju z gasilci , tekmovalcem 
in gledalcem p o n u d i l i pijačo in tudi 
hrano. Ko že omenjam gledalce, naj po
vem, da se jih je letos zbralo verjetno na
jvečje število doslej . V primerjavi z. lan
sk im letom se je število gledalcev vsaj 
podvoj i lo , verjetno tudi zaradi atraktiv
ne ženske tekme, ki je bila eden od 
vrhuncev tekmovanja. V finalu sta se 
pomer i l i e k i p i Trojan in Blagovice. 
Zmagale so v isoko motivirane Trojan-
čanke z, g o l o m Veri I Idovič, k i je dala edi
ni gol tekme. Trojane anke so zmagale z. 
majhno premočjo, saj je imel trojanski 
selektor Ivo Mikša (dvakrat zapored naj
boljši strelec trojanskih turnijev) »daljšo 
klop«. Na Trojanah se Se veselijo srečanja 
Trojančank in Blagovičank d r u g o leto! 

Moški del tekme se je zaključil s tekmo 
za tretje mesto in nato Z ve l ik im f inalom. 
Za tretje mesto sta se p o m e r i l i ek ip i Za-
savc ( lanskoletni v iceprvaki ) in Blagovi
ca, Požrtvovalno in atraktivno tekmo so 
ob bučnem navijanju publ ike d o b i l i 
Blagovičani. Zmagali so z rezultatom 7:1. 
Strelci golov pa SO b i l i za Blagovico 
Glušlč (S), Suša ( D i n Podbevšek ( 1); za 

uspeli premagati R C U L U K O V I C A 3 : 2. 
Tretje mesto pa je z zmago v malem fina
lu pripadle i e k i p i A N T I M ( )N TR< )JANE, ki 
je bila z rezultatom 4 : 0 boljša od ek ipe 
KELTEK DOMŽALE, Tri najboljše ek ipe 
SO o b zaključku turnirja prejele pokal v 
trajno last. 

Športno društvo Krašnja je z organi
zacijo omenjenega turnirja v malem no
gometu prijetno d o p o l n i l o bogat pro
gram dejavnosti in prireditev v svojem 
jubilejnem letu. Razveseljivo pa je tudi 
spoznanje, da je bil DO d o l g i h letih v naši 
vasi zopet nogometni d o g o d e k , k i nas je 
spominjal na čas pred d o b r i m i dvajsetimi 
leti ko je tu deloval N K Napredek Kras 
nja. Kot kaže, se je p o n o v n o našla gene
racija fantov, k i j im je ta športna igra pri 
srcu, zato si v SI) Krašnja v pr ihodnos t i 
obetamo lepših n o g o m e t n i h časov in 
tudi dogodkov, kakršen je bil to deževno 
nedeljo na igrišču pri O s n o v n i šoli. 

Organizator j i se tudi najlepše zaliva 
ljujemo vsem sodelujočim ek ipam na 
turnirju. Najlepša hvala pa tudi de ma
loljetna turnirja PEKARNI PISKAČ iz. 
Podgorice In podjetju VEITTEAM z Vira . 

Marjan Štrukelj 

e k i p o Zasavc pa je e d i n i gol prispeval 
Tirič. Posebno pohvalo na tem mestu 
zaslužijo Blagovičani, ki so pokazal i na 
celotnem turnir ju najbolj požrtvovalno 
in atraktivno igro, posebej gre omeni t i 
Emila Štirna, blagoviškega golmana. 

V finalu sta se p o m e r i l i e k i p i Trojan in 
A n t i m o n a ( lanskoletni tretji); tedaj je 
navijanje malce pot ihni lo , saj sta obe 
e k i p i s Trojan; meti gledalci je vladala 
zmeda, saj niso vedel i , za koga naj navija
jo. K m a l u se je di lema razrešila, gledalci 
so navijali za gole, ne glede na to, k d o naj 
bi/jih je dal . Trojanski turnir je dobi la 
ek ipa Trojan, ki je z rezultatom 3:1 ubra
nila naslov prvakov. Strelci golov pa SO 
bi l i : za e k i p o Trojan s po en im g o l o m 
Goričan, Mikša, l klovič, za e k i p o Anti
mona pa je edin i gol prispeval Ferme. 

Najboljši strelec turnirja je tokrat po
stal Andrej Glušlč, ki je pokazal največ 

znanja in najboljšo d n e v n o formo, dal je 
kar 10 golov. 

Tekmovanje, ki se je začelo že o b 12. 
ur i , se je končalo s podel i tvi jo pokalov 
najboljšim trem e k i p a m , strelcu turnirja 
in najboljši ženski e k i p i . E k i p e so prejele 
tudi nagrade, k i so jih prispeval i spon
zorj i . 

Potrebno je omeni t i tudi komentatorja 
tekem Bojana Razborška, uradnega ko
mentatorja turnirja, k i je s komentarji in 
komičnimi vložki vzdrževal dobro voljo 
m e d gledalci . 

Organizatorje m o r a m o pohval i t i , saj 
so letos pr ipravi l i najboljši turnir doslej 
in upamo, da se d r u g o leto zopet v i d i m o 
na Trojanah, kjer se ne b o le brcala žoga 
in tresla mreža, ampak se b o m o tudi do
bro zabavali. 

Mojca Smrkolj 

DRUŽABNE IGRE V ZLATEM POUU 

O b koncu iger so se najbolj veselili dobitniki kolajn 

V s k l o p u športnih aktivnosti za leto 
2(HM je Športno društvo Zlato Polje tudi 
letos uvrstilo družabne igre tamkajšnjih 
krajani IV, 

Pravo športno druženje in tekmovanje' 
v raznih igrah je potekalo sredi avgusta 
na tamkajšnjem igrišču. Udeležba je pre
segala vsa pričakovanja, predvsem pa 
množične) sodelovanje pri igrah, kar do
kazuje števil«> sedeminpetdeset nastopa
jočih. Posebno pozornost sta navzočim 
vzbujala najmlajši s svojimi pet imi leti in 
najstarejši nastopajoči, ki šteje že preko 
šestdeset. Pozornost pa je pritegnil tudi 
nežnejši spol nastopajočih, saj S svojo 
zagnanostjo niso prav nič zaostajale za 
mi i skimi . 

Nastopajoči SO bili razvrščeni v pet sta
rostnih skupin , najboljši trije v vsaki 
skupin i pa so prejeli lepe medalje. 
Poskrbljeno je bilo tudi za prigrizek In 
osvežujoč napitek za vse, ki SO se zbrali le 
sončne nedelje na igrišču v Zlatem Polju. 

Vrstni red najboljših: 
Do 10 let: 
1. Ivan Pavlic - Trnovče 
2. T i n a H r i b a r - Trnovče 
.3. Anže Šuštar - Zlato Polje 
Od 10-15 let: 
1. Rok Grošelj - Preserje 
2. J o ž e Pavlic - Podgora 
3. N i n a Vrankar - Obrše 
Od 15-25 let: 
1. Damjan Močnik - Mala Lasna 
2. Rok Gradišek - Podgora 
3. Simona Močnik - Mala Lasna 
Od 25-40 let: 
1. Marko Vrankar - Obrše 
2. Ivan Pavlic - Trnovče 
Nad 40 let: 
1. Marjan K«>r«>šec - Obrše 
2. Tone Habjanič 
3. M i l a n Šinkovec - Zlato Polje 
Vsem Iskreno čestitamo! 

T. Habjanič 



V SPOMIN 
FRANCI STRMŠEK 

1 9 6 9 - 2 0 0 1 
Franci je odšel o d nas, tako nenadoma 

in mnogo , m n o g o prekmalu . V vseh, k i 
so z nj im živeli, in v vseh, k i smo ga 
poznal i , pa ostaja neodgovor jena praz
nina. 

B i l je človek, ki se je lahko pohval i l s 
svojim d e l o m in uspehi Franci je imel 
jasno izdelan svoj življenjski cilj: ne kaj 
naj bi b i l , ampak... kaj bo... B i l i s m o pre
pričani, da je njegova pot še dolga in da 
se ne more kar tako ustaviti. 

Franci si je ustvaril družino, iz oče
tovih koren in je raslo in se večalo nje
govo podjetje. B i l je mlad, uspešen člo
vek, k i s m o ga mora l i spoštovati. Njegovi 
cil j i pa so b i l i zdaj, ko je postal podjetnik 
večji, višji... kot antični Ikarus, ki je v svoji 
želji leteti poletel previsoko in m u je 
sonce s topi lo vosek na k r i l i h , da je padel . 

Letos smo se skupaj veselil i o b od
prtju trgovine z g r a d b e n i m mater ia lom, 
ki je bi la njegov novi projekt. Vse, česar 
se je loti l , je poskušal z vsemi svojimi 
močmi dokončati in vse je mora lo bit i z 
njegovo natančnost jo dovršeno. Včasih 
n i smo vedeli , kje je črpal energijo; a prav 
gotovo b i se moral kdaj tudi ustaviti, po
zabiti de lo in opazovati življenje, ki beži, 
zelo hitro beži m i m o nas. 

Walter Hagen je zapisal : 
Ne hiti, 
ne skrbi. 
Tu si samo na krajšem obisku. 
Ne pozabi se ustaviti 
in poduhati cvetlice. 
V zadnjem času smo m n o g i o p a z i l i 

njegove besede, ki so bile vedno samo: 
delo , posel , posel in de lo in če s m o še 
tako poskušali pogovor obrni t i d r u g a m , 
je ostajal pr i svojem. M n o g i smo čutili, da 
skriva Franci v svoji duši še kaj drugega, 
tudi tisto, kar teži, kar boli . . . Toda vse, kar 
je čutil, je nos i l v sebi, tako nebesa kot 
pekel in čeprav b i moral , ni sebe zaupal 
n ikomur, hotel je ostati nepremagl j ivi 
O n . 

Poslovi l se je o d družine, objel ženo, 
pr ipravi l zajtrk, p o s p r e m i l otroka v šolo, 
brez očitkov d o kogarkol i napisal o p o 
roko in odšel. 

Ko si že tako daleč, 
da ne zmoreš 
niti koraka več, si prehodil 
ravno polovico razdalje, 
ki si jo sposoben prehoditi, 
pravi pregovor. 

N i z m o g e l več. Tako se je odločil sam 
in s seboj odnesel marsikatero skrivnost. 
Njegova smrt pa naj bo za nas zgovorna 
p r i p o v e d življenja, v katerem se m o r a m o 
včasih ustaviti in spet iti naprej. 

Franci, ko se o z i r a m o p o tej, nam tako 
dragi d o l i n i , u z r e m o mnoge stvari, m e d 
d r u g i m i tudi Spodnje Prapreče in 
Šentvid, s p o m e n i k a - cerkvi , k i nam ve
l iko p o m e n i t a in si o njiju velikokrat go
vori l . Pomeni ta n a m našo vero, kulturo, 
prednike , k i so ju zgradi l i in tiste, ki SO 

UM 

nam vse to skozi čase ohrani l i . Franci, 
danes v i d i m o m e d njimi tudi tebe. Hvala 
ti za vse. 

N a m vsem pa naj ostanejo besede, k i 
jih je zapisal neki vel ik i mož: 

Hodimo prijazni, 
kajti vsakdo, ki ga srečamo, 
bije težak boj. 

(John Wa(son) 
Matej K o t n i k 

Sre< an|e z bolniškim župnikom gospodom Mi rom Šlibarjem 

SREČANJE Z BOLNIŠKIM 
ŽUPNIKOM 

Bolniški župnik, g o s p o d M i r o Šlibar, 
je sredi meseca septembra na povabi lo 
domačega župnika g o s p o d a A n t o n a Po-
lokarja obiskal župnijo v Krašnji. V 
cerkvi Sv. Tomaža v Krašnji, kjer je tudi 
oprav i l mašniško bogoslužje, se je zbralo 
lepo število l judi in m e d njimi tudi naši 
najstarejši krajani, k i so bi l i k bogoslužju 
posebej povabl jeni . V moli tvi se je bol 
niški župnik s p o m n i l vseh trpečih v 
bolezni in starosti, ki jih je življenje tre
nutno ali trajno p r i k l e n i l o na bolniško 
posteljo. Njegove besede so bile zelo 
s p o d b u d n e , saj je b i lo iz njih čutiti vel iko 
upanja zlasti b o l n i m in starejšim, k i 
morajo biti deležni večjega spoštovanja v 
družbi nasploh. Z radovednostjo smo 
poslušali njegova pričevanja in spod

budne besede, kar je zapisal tudi v knjigi 
vtisov nek b o l n i k iz Kliničnega centra v 
Ljubljani: "V življenju sije sonce. Življenje 
je sonce. V življenju odganjaj sence!" 

Organizator j i srečanja, domači župnik 
g o s p o d Anton Potokar in zakonca Je l ica 
in Jože Z u p a n , ki vodita cerkveni pevski 
zbor v Krašnji, so se zelo potrudi l i , da je 
nedeljsko d o p o l d n e kl jub dežju vlivalo 
radosti v srca vseh pr isotnih . Po maš-
niškem bogoslužju smo bili vsi povablje
ni na druženje z. bolniškim župnikom v 
domače župnišče. Iz samega vzdušja je 
b i lo čutiti radost in srečo, k i jo ljudje 
d r u g z d r u g i m potrebujemo. 

Veliko pohvale velja izreči vsem go
spodinjam, ki so za ta dan pripravi le 
domače dobrote , s katerimi smo se za 
zaključek našega srečanja lahko poslad
kali . Lep s p o m i n na ta dan bo gotovo 
ostal. 

Marta Lavrič 



Tudi z gozdno cesto je v e l i k o 
dela 

V u l k a n i z e r s t v o Lenček 
V r t o o d p r t j u v nas lednj i številki 
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PREDSTAVILI PROGRAM JUMICAR 
Domžale, 14. september 
Kot vsako leto se o b p o n o v n e m odpr t ju 

šolskih vrat vprašamo, kako je p o s k r b l j e n o za 
varnost naših najmlajših. A l i so sami dovol j 
poučeni o nevarnost ih , k i j im preti jo na cesti, 
na pot i v šolo in d o m o v . Postavl jamo si t isoč 
vprašanj, na katera pa p o z a b i m o že nekaj d n i 
p o tem, ko se naši najmlajši že podaja jo na to 
d o l g o in nevarne) pot. 

V o k v i r u v svetu uveljavljenega p r o g r a m a 
J U M I C A R pa tematiko varnost i in vzgoje otrok 
v ces tnem p r o m e t u izpostavl jamo vsak dan , 
ne samo s pričetkom p o u k a ali pa, ko že pr ide 
d o nel jubega d o g o d k a . Takrat je p r e p o z n o . 

V z g o j n i p r o g r a m J U M I C A R j ih b o popel ja l 
in jih spremljal o d p r v i h korakov v cestnem 

p r o m e t u d o dneva, ko b o d o sami postal i sa
mosto jni udeleženci v p r o m e t u . Seznani l i se 
b o d o s teori jo v cestnem p r o m e t u in se nato 
tudi sami p r e i z k u s i l i v v logi v o z n i k a . Pokazal i 
j im b o m o , kako dogajanje v p r o m e t u doživ
ljajo in zaznavajo v o z n i k i , zakaj je včasih kl jub 
p r e d n o s t i na p r e h o d u bolje počakati in še 
bol j varno prečkati cesto. 

M e n i m o , da s m o na pravi pot i , da s s k u p 
n i m i močmi pripomorem«) k večji varnosti in 
izobraženosti naših najmlajših v cestnem pro 
metu. 

Po besedah domžalskega podžupana Si 
m o n a Mavsarja je b i la predstavitev v Domža
lah zadovol j iva , saj program Izpolnjuje pogoje 
in normative- za prevent ivno vzgojo otrok v 
cestnem p r o m e t u Slovenije. 

V a b i m o Vas, da skupaj Z nami ustvarite var
nejši jutri za naše otroke. 

Informacije; Z m a g o Ik-rlec: 041 734 830 ali 
Jernej Zurej 041 220 593 

Jernej Zurej 



Ni Vtt trpljenja 
ne bolečine, 
življenje je trudno 
končalo svoj boj. 

(S. Gregorčič) 

Z A H V A L A 
O h b o l e č i i z g u b i na.šega d r a g e g a 
moža , odeta , las la i n starega o č e t a 

LEPOLDA KAŠNIKA 
iz Vrbe 

se i s k r e n o z a h v a l j u j e m o v s e m 
sorodnikom, sosedom, pr i j a te l j em i n 

z n a n c e m , k i ste n a m v težkih 
t r e n u t n i h stali o b s t ran i , n a m i z r a z i l i 

p i s n o in u s t n o sožal je , d a r o v a l i 
Cvetje in sveče , ter v s e m , k i ste ga v 

tako v e l i k e m številu p o s p r e m i l i k 
n j e g o v e m u z a d n j e m u p o č i t k u . 

P o s e b n a z a h v a l a g d č . I r m i 
Markovšek in o s t a l e m u o s e b j u 

Z d r a v s t v e n e g a d o m a v L u k o v i c i . 
Iskrcala hvala t u d i g. ž u p n i k u 

A n d r e j u Svetetu za l e p o o p r a v l j e n 
p o g r e b n i o b r e d , g. R a j k u Hafnerju 
i n M a r t i n u A n d r e j k u za p o s l o v i l n e 

b e s e d e . 

Njegovi: žena Marija, sin Sašo in 
h č e r k a Jana z družinama. 

/.c delo. skrb, ljubezen 
in trjtljenje 
izjiolnjevalo tvoje je 
življenje. 
Pa jiošle so ti moči 
in zajirla trudne si oči. 
Pa čeprav spokojno 
spl.< 
z narni kakor jtrej 
živiš. 

Z A H V A L A 
V 77. letu starost i nas je p o h u d i 

b o l e z n i z a p u s t i l a naša draga m a m a , 
b a b i c a , sestra in teta 

JOŽEFA MAHKOTA 
roj. BIRK iz Spodnjih Kosez 

O b b o l e č i i / g u b i se n a j t o p l i j e 
Z a h v a l j u j e m o s o r o d n i k o m , s o s e d o m , 
prijateljem in znancem za iz rečena 

sožal ja . d a r o v a n o cvetje, s v e č e in 
svete m a š e . H v a l a p a t r o n a ž n i sestr i 
I r m i za v s o s k r b in n e g o . Z a h v a l a g. 
ž u p n i k u A n d r e j u Svetetu za b e s e d e 
t o l a ž b e in l e p o opravljen p o g r e b n i 
o b r e d , p e v c e m za zapete p e s m i i n 

t r o b e n t a č u za z a i g r a n o t iš ino. 
Z a h v a l j u j e m o se v s e m , k i s le n a š o 
m a m o o b i s k o v a l i in n a m v težkih 

t r e n u t k i h lajšali b o l e č i n o in p o s e b n a 
z a h v a l a v s e m , ki ste jo v t a k o 

v e l i k e m številu p o s p r e m i l i n a n j e n o 
z a d n j o pot . 

Vsi njeni 

Naša hiša prazna je 
pOStala, 
ko vzela si od nas 
slovo, 
a žalost bo ostala 
in pozabljena ne boš. 

Z A H V A L A 

V s e d e m i n o s e m d e s e t e m letu starost i 
nas je z a p u s t i l a naša d r a g a m a m a , 

b a b i c a , p r a b a b i c a , sestra in teta 

PEPCA LEVC 
roj. Hrovat, iz Loga št. 5, Blagovica 

I s k r e n o se zahvaljujemo vsem 
s o r o d n i k o m , s o s e d o m , pr i j a te l j em i n 
z n a n c e m za i z r e č e n a sožal ja, p o m o č , 

p o d a r j e n o cvetje i n s v e č e ter v s e m , 
k i ste jo p o s p r e m i l i n a n j e n o z a d n j o 

pot na p o k o p a l i š č e 
v Šentožbi>lt. 

H v a l a g. ž u p n i k u za l e p o o p r a v l j e n 
p o g r e b n i o b r e d i n p e v c e m za z a p e t e 

ža los t inke . 

Žalujoči - vsi njeni 

Delo, skrb in trpljenje 
je bilo tvoje žii'ljenje. 
Bolečine si prestala, 
zdaj v grobu boš 
mirno spala. 

Z A H V A L A 

V 88. letu s tarost i nas je zapustila 
naša d r a g a m a m a , stara m a m a , 

babica, tašča, sestra i n teta 

ANTONIJA ŠINKOVEC 
rojena Bizjak iz Češnjic nad 

Blagovico 

l e p o se z a h v a l j u j e m o v s e m 
s o r o d n i k o m , s o s e d o m in v a š č a n o m 

iz s o s e d n j i h vasi , pr i j a te l j em in 
z n a n c e m za p o m o č , i z r e č e n a us tna 

i n p i s n a sožal ja , d a r o v a n o cvetje, 
s v e č e i n d a r o v e za svete m a š e . 

I skrena hvala dr. J a n e z u Svojšaku ter 
r e š e v a l c e m Z d r a v s t v e n e g a d o m a 

D o m ž a l e . 
L e p a hvala tudi g o s p o d u ž u p n i k u 

A n t o n u Potokarju za d u h o v n o s k r b 
o b b o l e z n i in l e p o o p r a v l j e n 

p o g r e b n i o b r e d , g o s p o d u ž u p n i k u 
M i h u T r d i n u in g o s p o d u ž u p n i k u 

I z i d o r j u Pečovniku, d u h o v n i k u 
s l o v e n s k e c e r k v e iz. B e r l i n a ter 

b e r l i n s k i m p e v c e m . 
Iskrena hvala p e v s k e m u / b o r u L i p a 
Trojane za zapete žalostinke. Hvala 

g o s p o d u Z o r d a n i j u za p o s l o v i l n e 
b e s e d e i n v s e m , k i ste jo v tako 

velikem številu p o s p r e m i l i na n jeni 
z a d n j i p o t i . 

V s e m i n v s a k e m u p o s e b e j š e e n k r a t 
na j lepša hvala. 

Vsi njeni 

Tišine bi rad. 
Velike tišine neba pod 

jesen. 
Da čujem zreli molk 
utrujenih bilk 
in umagujoča sonca 
molčečih dreves 
in spokojno lesketanje 
voda, 
ki se jim nikamor več 
ne mudi. 

(Minatti) 

Z A H V A L A 
O b n e d o u m l j i v i tragični i z g u b i 

moža, očeta, s ina, brata in svaka 

FRANCIJA STRMŠKA 
N e na jdemo besed, k i b i izrazi le vso 

zahvalo t o l i k i m sode lavcem in 
prijatel jem, k i ste z nami de l i l i 

bo leč ino , nam z vso človeško t o p l i n o 
stali o b strani in nam v m r a k u o b u p a 

vl ival i p o g u m za pogled v pr ihodnost . 
Čeprav vse solze ne more jo izmit i 

bo leč ine o b p r a z n i n i , k i kriči v našem 
d o m u , nam Vaše razumevanje i n 

sočustvovanje lajša najtežje trenutke 
življenja. 

Posebna zahvala vsem s o r o d n i k o m , 
pri jatel jem, s o s e d o m , sodelavcem in 

Občini Lukovica ler z n a n c e m za 
izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče 

in svete maše. 
Iskrena zahvala g o s p o d u župniku 
A n d r e j u Svetetu za lepo opravl jen 

o b r e d in g. Mateju K o t n i k u za 
p o s l o v i l n e besede. 

U m r e samo tisti, k i ga pozabi jo . 
Z A l I K M I 

žena Irena, sin T i l e n , hčerka Klavdi ja , 
ati Franc, m a m i Marija, sestra Breda in 

ostali s o r o d n i k i . 

' 'tihnilje tvoj glas, 
obstalo je tvoje sree. 
ostali so sledovi tvojih 
rok 
iti kruto jtrejiričanje, 
da se ne vrneš več 

ZAHVALA 
Nepričakovano nas je zapusti l 

v 68. letu starosti dragi mož, o č e 
i n stari o č e in brat 

JANEZ IGLIC 
BREZNIKOV JANEZ iz Rafolč 

O b boleči izgubi se zahvaljujemo vsem 
s o r o d n i k o m , z n a n c e m , prijatel jem in 

s o s e d o m , k i so nam izrekl i sožalja, 
daroval i za sveče in svete maše. 

Iskreno se zahval jujemo g o s p o d u 
župniku A n d r e j u Svetetu za lep o b r e d 

in izgovor jene besede m e d sveto 
maso. Hvala tudi Moškemu pevskemu 
z b o r u Janka Kersnika iz Lukovice in 
sosedu Alešu za izrečene besede o b 

g r o b u dragega p o k o j n i k a Janeza.Hvala 
tudi vsem, ki ste p o k o j n i k a s p r e m i l i na 

njegovi zadnji pot i in vsem, k i se ga 
boste spomin ja l i in ga o h r a n i l i v l e p e m 

s p o m i n u . 
Njegovi: žena Stanka, sinovi Janez, 

Dušan, Matjaž z družinami 



O S T I N S K O P O D J E T J 

d . d . 

tel.: 01 7233 600 fax.: 01 7233 565 
e-mail:gp-trojane@siol.net www.gp-trojane.si 

Gostinsko podjetje Trojane sodi med tista gostišča, ki so nastala iz stare dobre gostilne in so njena 
izročila in tradicijo ohranila vse do današnjih dni. Mogočna Konškova gostilna s prenočišči je bila 
ustanovljena že leta 1859 v njej pa seje na poti iz Dunaja v Trst vsakdo rad ustavil. 
Leta 1913 so bile Trojane povezane tudi z vsemi večjimi središči z redno avtobusno linijo. 

Gostišče ima več gostinskih objektov. 
V starem delu gostilne so manjše sobe 
za posamezne goste, za manjše skupine 
in zaključene družbe. 
Novejši del restavracije pa je primernejši 
za večje skupine gostov. 
Pravi balzam za dušo in telo je na terasi, 
kjer se odpira pogled na Zasavsko hribovje 
in prelepo predalpsko gričevje, kjer domujejo 
tudi Trojane. 

Aktivnosti podjetja v ČRNEM GRABNU 

Gostinsko podjetje Trojane d.d. se aktivno vključuje v dogajanja, ki se odvijajo v Črnem grabnu. 
Predvsem sodelujemo na vseh prireditvah kot večji ali manjši sponzorji. S tem želimo pokazati, da 
naše podjetje res živi s krajem in smo veseli, da tudi naša pomoč pripomore k uspešno izpeljanim 
prireditvam. 

Vsem organizatorjem in sodelujočim na prireditvah želimo še nadaljnje uspešno nadaljevanje. 

mailto:gp-trojane@siol.net
http://www.gp-trojane.si

